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وزير كشور:

مبارزه با مواد مخدر 150 هزار ميليارد تومان هزينه دارد
 كدام فيلم ها در مسير جشنواره سى و ششم فجرند

همه چشم ها به هيئت انتخاب دوخته شده است

زياده خواهى قاتلان پرندگان 
تمامى ندارد!

عباسعلى سپاهى يونسى: ايــن روزها هر بار كه 
نام فريدونكنار را مى شنوم، ماجراى پرنده كشى هاى 
بى حساب و كتاب در اين شهر جلو چشمم مى آيد 
و حالم مثل ديگر طبيعت دوســتان اين سرزمين 

حسابى بد مى شود.
دوســتانم در يك گــروه تلگرامــى، تصاويرى از 
شــكارچيانى را گذاشــته اند كه تا زانو در آب فرو 
رفته اند و هر كدام 10 تا و شايد هم بيشتر پرنده در 

دست دارند با تفنگى بر گردن.
در تصوير ديگرى، يك شكارچى كه روى نى ها دراز 
كشيده، تعداد زيادى پرنده شكار شده را روى خود 
ريخته اســت و فاتحانه به دوربين نگاه مى كند؛ تو 
گويى كه دشــمن خونى خود يا ميهنش را كشته 

است.
اين تصاوير پخش مى شــود، اما آب هم از آب تكان 
نمى خورد. انگار همه دســتگاه ها در فريدونكنار در 
مقابل شكارچيان عاجز شــده اند و اين، هم عجيب 

است و هم دردناك. 
بدنامى اين اتفاق تنها براى شهر فريدونكنار نيست، 
بلكه بعد از گذشت اينهمه روز و حل نشدن مشكل، 
اين پرسش پيش مى آيد كه چرا دستگاه هاى مرتبط 
اين مشكل را حل نمى كنند؟ آيا خبرهاى اين نسل 
كشــى پرندگان مهاجر به بيرون از مرزها نمى رود؟ 
به صرف اينكه شــكارچيان بگويند، شكار پرندگان 
به دليل نياز اســت و از گذشــته هاى دور هم انجام 
مى شده، آيا مى تواند، مجوزى باشد براى اين كشتار؟ 
اگر بپذيريم كه نياز، باعث اين كشــتار شــده، بايد 
بپذيريم كه افرادى هم مى توانند به علت نياز مالى 
دست به قاچاق مواد مخدر بزنند و يا فردى مى تواند 

به علت نياز از ديوار مردم بالا برود.
براساس اخبار رسيده، ديروز قرار بود كه بازار فروش 
پرندگان در فريدونكنار تخريب شــود. مســئولان 
محيط زيســت و نيروى انتظامى هــم رفته بودند، 
اما تخريب انجام نشــد و صيادان و فروشــندگان 
درخواســت كرده اند، اول در جايى ديگر مكانى به 
آن ها داده شود! آدم شــاخ در مى آورد! اصلاً نياز به 
تخريب بازار نيست؛ اگر شكار ممنوع و متوقف شود، 
بازارى هم شكل نخواهد گرفت. نكته تعجب برانگيز تر 
اين است كه شكارچيان و صيادان و فروشندگان آن 
قدر كشته اند و فروخته اند و كسى با آن ها برخوردى 
نداشته كه حالا خود را صاحب حق و حقوق مى دانند 
و از مسئولان خواسته اند تا بازارى در جايى ديگرى 

در اختيار آن ها قرار دهند!
به نظر مى رســد براى شــكارچيانى كه پرنده هاى 
بينواى مهاجر را به شيوه هاى مختلف شكار مى كنند، 
هيچ چيــز مهم تر از كســب پــول از راه مرگ اين 
پرنده هاى زيبا نيست! اصلاً براى آن ها مهم نيست 
كه حذف يك گونه جانورى ممكن است چه تبعاتى 
براى يك اكوسيستم و براى زندگى ما انسان ها در پى 
داشته باشد، اما آن هايى كه در اين حوزه مسئوليتى 
دارند كه مى دانند. پس بايد با تمام قوا در مقابل اين 
زياده خواهى شكارچيان و صيادان ايستاد و جلوى 

اين فاجعه زيست محيطى ملى را گرفت.

آقايان در برابر «آنفلوانزا» آسيب پذيرترند!
ترجمه/ مريم سادات كاظمى: مطالعات نشان مى دهد كه آقايان در برابر 
عفونت هاى تنفسى آسيب پذيرتر از خانم ها هستند؛ علت اين تفاوت نيز به 
هورمون هاى جنسى مربوط مى شود.  گرچه شايد علائم آنفلوانزا در مردان 
كمى اغراق آميز به نظر برسد اما پژوهش منتشر شده در نشريه برتيش مديكال 
حاكى از آن است كه مردان سيستم ايمنى ضعيف ترى نسبت به ويروس هاى 
عامل بيمارى هاى تنفسى دارند كه احتمال مرگ و مير در آن ها را نيز افزايش 
مى دهد.  بررسى روى موش هاى آزمايشگاهى نشان مى دهد كه هورمون هاى 
جنسى در اين آسيب پذيرى تأثير دارند. سطح بالاى تستوسترون در آقايان 
موجب مى شود كه آن ها براى مقابله با ويروس هاى آنفلوانزا مشكل داشته 
باشند در حالى كه سطح بالاى استروژن در خانم ها به آن ها كمك مى كند تا 
سريع تر با ويروس مقابله كنند. هورمون جنسى تستوسترون واكنش ايمنى 

بدن را كاهش داده و در نتيجه توليد آنتى كورها نيز كمتر مى شود. 
پيش از اين نيز بررسى هاى گوناگون از جمله مطالعه اى در هنگ كنگ بين 
سال هاى 2004 تا 2010 احتمال بسترى در بيمارستان به دليل آنفلوانزا 
در مردان را، بيشتر از زنان نشان مى داد. دانشمندان آمريكايى نيز تأييد 
كردند كه در فاصله 1997 تا 2007، آمار فوت مردان به دليل اين بيمارى 

بيشتر از خانم ها بوده است. 
www.Le Figaro.fr:منبع

گلكسى اس 9 كى و كجا رونمايى مى شود؟ 
ايسنا: پرچمدار جديد سامسونگ 
يعنى گلكســى اس 9 قرار است 
در اواخر ماه فوريه ســال آينده 
ميلادى (اوايل اســفند 96) و در 
شهر بارســلون رونمايى شود. به 
گزارش جى اس ام آرنا، ماه هاست 
كه درباره نســل جديد پرچمدار 
سامسونگ يعنى گلكسى اس 9 حدس و گمان ها و همچنين شايعاتى به گوش 
مى رسد و اين امر هم نشــان از آن دارد كه همگى اعم از كاربران، طرفداران 
سامسونگ و رقباى آن در انتظار رونمايى و معرفى پرچمدار جديد اين شركت 
كره اى هستند. شايد اين رونمايى زودهنگام را بتوان حركتى براى مقابله با 

حضور قدرتمندانه آيفون 10 ( آيفون ايكس) در بازار ارزيابى كرد.

زيست بوم

كلينيك سلامت

بازار همراه

فناورى بومىارتباطات و اطلاعات

مهر: پژوهشگران كشور موفق به طراحى و ساخت تلفن همراه و عصاى هوشمند 
براى نابينايان شدند. ســيده اسرى پاكنهاد مخترع دســتبند پوشيدنى- بريل 
هوشمند نابينايان و عصاى هوشــمند با بيان اينكه بر اســاس گزارش سازمان 
بهداشت جهانى 285 ميليون نفر در سراســر دنيا مشكل بينايى دارند، گفت: از 
اين تعداد 39 ميليون نفر به صورت كامل نابينا هستند و به همين دليل در صدد 
برآمديم دســتبندهايى طراحى كنيم كه مى تواند تلفن همــراه اندرويد را براى 
نابينايان كنترل كند. اين مخترع در خصوص طرح خود گفت: دستبند الكترونيكى 
با بلوتوث به تلفن همراه اندرويد متصل مى شود و نقش تلفن همراه را براى نابينايان 

ايفا مى كند. وى با بيان اينكه موبايل نابينايان داراى كليدهايى براى رد تماس و پاسخگويى است، خاطرنشان كرد: فرد نابينا مى تواند 
با كليدهاى بريلى كه روى دستبند وجود دارد و ويبره هاى تعريف شده پيام ارسال كند. به گفته اين پژوهشگر دانشگاه آزاد سنندج؛ 

فرد نابينا با كليدهاى موجود روى دستبند، مى تواند به ديگر منوها و امكانات گوشى دسترسى پيدا كند.  

تلفن همراه نابينايان در داخل كشور طراحى شد
 

فارس: وزير ارتباطات به برخى پرســش هاى كاربران اينترنت از جمله پايين بودن 
ســرعت، نياز به ســرعت بالا و حجم كم و پرداخت يكباره هزينه زياد اينترنت پاسخ 
داد. آذرى جهرمى در پســتى اينستاگرامى نوشــت: مگابيت بر ثانيه واحد سرعت و 
مگابايت واحد حجم است. يك بايت معادل هشت بيت است. در نرم افزارهاى دانلودر، 
گاهى سرعت بر حسب بايت نوشته مى شود. برخى دوستان تصور مى كنند كه شركت 
ارائه دهنده سرويس نسبت يك به هشت را اعمال كرده كه اين تصور درست نيست. 
شركت ها موظفند سرعت خريدارى شده را به صورت تضمين شده به مشترك تحويل 
دهند. جهرمى گفت: دسته اى از مشتركان نياز به سرعت بالا دارند در حالى كه حجم 

مصرفى آن ها بالا نيست. براى حفظ اين دسته از مشتركان - هر چند امكان استفاده از سرويس هاى موبايل وجود دارد - شركت هاى ارائه 
كننده خدمات ثابت، ارائه بسته هاى رقابتى را آغاز كرده اند. راهكارهايى چون بسته ازدياد سرعت. همچنين شركت ها در فرآيند رقابتى به 

دنبال شيوه هايى براى پرداخت تدريجى به منظور ايجاد تسهيلات براى مشتركين خود هستند.

تدبير وزير براى مشتركان ناراضى اينترنت

 ترجمه/ رها واعظى       سال 
2017 بــه روزهاى پايانى خود 
رسيده و تبديل به سال رونمايى 
از فناورى هاى جديد بسيارى شده است. به 
گزارش نيويورك تايمز، موضوعى كه موجب 
جالب شدن اين سال در حوزه فناورى شده 
اســت، موفقيت آشكار و قابل توجه بسيارى 
از غول هاى فناورى در تغيير نحوه تجارت و 

تعامل آن ها با جهان بوده است.
* 2017؛ نقطه عطفى در عصر فناورى

در سال 2017، شــركت هاى بزرگ فناورى، 
هزينه بيشترى را صرف استفاده مؤثر از اينترنت 
كرده اند. اين شــركت ها همچنين با توســعه 
بيشــتر فعاليت هاى خود به ســبكى جديد، 
درصدد جلب بهتر مشتريانشان بوده اند. مثلاً 
وبسايت آمازون سيستم تحويل كالاهاى خود 
توسط رانندگان را توسعه داد، اپل يك گوشى 
هوشمند جديد با قفل تشخيص چهره به بازار 
عرضه كرد و ساير برندهاى فناورى نيز چنين 

غافلگيرى هايى براى دنيا به ارمغان آوردند.
شايد اشــاره به همين موارد كافى باشد تا 10 
سال ديگر از ســال 2017 كه ما گذرانديم، به 
عنوان نقطه عطفى در پيشرفت فناورى و نقطه 
آغاز تغيير سبك تجارت در دنياى فناورى ياد 
شــود. غول هاى فناورى دنيا، در سال 2017 
سرانجام مجاب شدند كه بايد علاوه بر پذيرفتن 
مسئوليت هاى دنياى مجازى، مسئوليت هاى 
جهان آفلاين را نيز بپذيرنــد و از آنجايى كه 
ديگر تبديل به ارزشمندترين شركت هاى دنيا 
شده اند، در بنگاه هاى اقتصادى جهان نيز نقش 

خود را بدرستى ايفا كنند.
* پوست اندازى غول هاى فناورى

در حال حاضر پنج شركت فناورى آمريكا، يعنى 

آمازون، اپل، فيس بوك، آلفابت و مايكروسافت، 
از با ارزش ترين شركت هاى آمريكايى هستند 
كه تبادلات اقتصادى بسيار بالا و تأثيرگذارى 
دارند و علاوه بر اينكه در زمينه فروش نرم افزار، 
توسعه شبكه هاى اجتماعى و سِرورهاى ابرى، 
سيستم عامل ها و سخت افزارها فعال هستند، 
بايد در زمينه زيرســاخت هاى دنياى واقعى 
همچون جاده ها، راه آهن ها و اقتصاد اطلاعاتى 
نيز فعال باشــند تا تبديل به يك كسب و كار 

منزوى و قديمى نشوند.
در ســال هاى گذشــته، با وجــود قدرتى كه 
شــركت هاى فناورى از خود بــروز مى دادند، 
تنها به دنيــاى مجازى وابســته بودند، اما در 
ســال 2017، به دنيا ثابت شد كه يك شركت 
فناورى براى زنده مانــدن در دنياى امروزى 
بايد سيســتم هاى توســعه اى خود را تغيير و 
مسئوليت هاى مجازى خود را تا دنياى واقعى 
امتداد دهد تا بتواند تأثير فنــاورى بر دنياى 
حقيقى را كنترل و مديريــت كند. به همين 
دليل در سال 2017 شاهد تغييرات بسيارى 

در لحن، رفتار، توســعه و تاكتيك شركت ها و 
غول هاى فناورى بوديم.
* همه چيز براى پول!

البته ممكن است استدلال برخى افراد درباره 
توســعه فناورى هايى همچون شــبكه هاى 
اجتماعى و موتورهاى جست وجوگر اين باشد 
كه آن ها جز تلاش براى تضعيف رسانه، انتشار 
اخبار غلط و نفرت انگيز و ايجاد ناراحتى هاى 
عمومــى و اجتماعى كار ديگــرى نكرده اند، 
اما حقيقت آن بوده كه اين دســته از فناورى، 
براى پررنگ كــردن نقــش تبليغاتى خود و 
تأثيرگذارى هاى سياســى و اجتماعى به اين 

سبك، تمام تلاش خود را كرده است.
هر چند شــركت هايى مانند فيس بوك و اپل 
تلاش هاى خود را در جهت اصلاح شكاف هاى 
اجتماعى و اقتصادى كشورها مؤثر مى دانند، اما 
در واقع اين موضوع چيزى جز بازاريابى و كسب 
درآمد بيشتر براى چنين كمپانى هايى نبوده 
اســت، زيرا هم كاركنان شركت هاى بزرگ به 
دنبال راه هاى جديدى براى گسترش ايده هاى 

خود خارج از شركت هاى بزرگ فناورى بوده اند، 
هم دستمزد كارگران در «سيليكون ولى» كه 
مقر اصلى فناورى هاى بزرگ جهان مى باشد، 
بسيار افزايش يافته است و هم فشارهاى قانونى 
قانونگذاران سبب تحت فشار قرار گرفتن اين 

شركت ها شده است.
* پذيرش مسئوليت هاى دنياى واقعى

تغيير بزرگى كه در سال 2017 براى شركت هاى 
بزرگ فناورى اتفاق افتاد، پذيرش مسئوليت هاى 
دنياى واقعى بود، زيرا در غير اين صورت، احتمال 
ورشكستگى و طرد شدن شركت هاى فناورى 
دنيا از ســوى مردم بالا مى رفت و اين موضوعى 
كليدى است كه احتمالاً در سال 2018 نيز فراتر 

از قبل پيش مى رود.
يكى از اقدام هاى جالبى كه در راســتاى اين 
تغيير بزرگ در هفته هاى اخير صورت گرفت، 
انتقــاد كارمندان فيس بــوك در رابطه با اين 
شبكه بود. كارمندان فيس بوك عقيده داشتند 
كه اين فناورى بسيار اعتياد آور است و به همين 
دليل اين شركت دستور تحقيقات گسترده در 
رابطه با اين مورد را صادر و اعلام كرده است كه 
استفاده از نتيجه تحقيق و اعلام آن به عموم را 

در اولويت كارهاى خود قرار مى دهد.
هر چند كــه تغييــر الگوريتم شــركتى اين 
كمپانى ها منطقــى به نظر مى رســد، اما در 
نهايت آن ها مجبور به تغيير الگوريتم مديريتى 
خود هستند تا از كاهش سودآورى ثابت خود 
جلوگيرى كنند. بنابراين ســال 2017 سال 
وحشــت آورى براى صنايع فنــاورى دنيا به 
حساب مى آيد و اگر در صدد اصلاح روش هاى 
خود نباشــند، ممكن است ســال 2018 به 
آن ها ســخت بگذرد و دچار ريزش مشتريان 

خود شوند.

تغيير مسير شركت هاى بزرگ فناورى در سال 2017

نگاه غول هاى مجازى واقع بينانه مى شود
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کوتاه و خواندنی

ایبنا: ضیاء موحد داور مرحله پایانی جایزه شعر شاملو گفت: این آخرین فعالیت 
من در داوری یک جایزه بود و بعد از این در هیچ جایزه ای داوری نخواهم کرد.

 وی درباب این که شرط من این بود که پیش از رأی دادن، رأی سایر دوستان داور 
را نیز مشاهده کنم، گفت: در بررسی نتایج داوران متوجه شدم که نظرات دو داور 
به نظرات من بسیار نزدیک است، اما دو داور دیگر به شکل عجیب و غریبی نمره 
داده بودند.  موحد اضافه کرد: از نظر من هیچ کدام از 11 کتاب مرحله نهایی، اثر 

شاخصی نبودند و هیچ کدام نتوانستند نمره بالایی را کسب کنند.

دیگردرهیچجایزهایداورینمیکنم

تسنیم: سعید بیابانکــی شاعر با بیان این که شعر خودش باید قالب خودش را 
انتخاب کند، گفت: اگر به انتخاب خودم باشد، چارپاره هایم را بیشتر شعر می دانم؛ 
یعنی آنجا شعر بیشتر اتفاق افتاده، به خاطر این  که هیچ کدام شبیه به هم نیست و 
هرکدام به هرحال یک ماجرایی دارد و به المان های شعری انگار نزدیک تر است. 
آنچه مخاطب دوست دارد غزل است، یک مقدار احساس می کنم ذهن مخاطب 
امروز و شاعرانی که در این حوزه فعال اند به شدت غزل زده است؛ یعنی غزل یک 

ظرفیت هایی دارد، یک زیبایی هایی دارد و یک محدودیت هایی هم دارد.

ذهنمخاطبامروزغزلزدهاست

ایسنا: معاون آموزشی وزارت علوم بر ضرورت ایجاد رابطه هدفمند بین اشتغال و 
تحصیل در کشور تأکید کرد و گفت: در حال حاضر بیش از 100 هزار دانشجوی 
دکتری در کشــور وجود دارد که برنامه مشــخصی برای اشــتغال آن ها بعد از 
فارغ التحصیلی وجود ندارد. مجتبی شــریعتی در مراسم تودیع و معارفه رئیس 
دانشــگاه پیام نور گفت: در حال حاضر تعداد ۲۸00 مرکز آموزش عالی در کشور 
وجود دارد که این تعداد در مقایســه با کشور چین که جمعیت میلیاردی دارد، 

بیشتر است.

برنامهایبرایاشتغال۱۰۰هزاردانشجویدکترینداریم

استاد دانشگاه امام حسینj  بر استفاده از پیام رسان های داخلی تأکید کرد

قدرتهایجهانیحتماًازاطلاعاتمااستفادهمیکنند

 فرهنگ/ زهره کهندل   جانشین رئیس سازمان بسیج اساتید کشور معتقد است مبارزه با آسیب های 
شبکه های اجتماعی با ابزار همین شبکه ها ممکن است و به تعبیر دیگر، الماس را الماس می برد. محمدرضا 
ابن الدین حمیدی در گفت وگو با خبرنگار ما گفت: در کنترل فضای مجازی، کف معقولی وجود دارد که تمام 
کشورها برای حفظ اهداف ملی خودشان اجازه گسترش سطحی از اطلاعات را نمی دهند. برای حفظ بنیان خانواده باید 
سطحی از اطلاعات نامناسب و خلاف عرف و شرع که به دست مردم می رسد، کنترل شود. دولت کره جنوبی یک سری 

اطلاعات اقتصادی را که از بازار جهانی می رسد، برای توسعه اقتصاد خودش فیلتر می کند. 
عضو هیئت علمی  گروه جامعه شناسی دانشگاه امام حسین)ع( می گوید: هر کشوری اهدافی دارد که برخی اطلاعات، نافی 
آن اهداف اســت و بایستی آن را فیلتر کرد. اما تبادل اطلاعات در حوزه سیاسی، اقتصادی، اجتماعی، فرهنگی و دینی، 
ضریب های متفاوتی برای کنترل دارد. برخی از زمینه ها نیاز به بازنگری دارد، چون بسیاری از خانواده ها مایل نیستند که 
فرزندانشان اطلاعاتی داشته باشند که مخِل امنیت روانی آن ها باشد. به باور او، این حق خانواده ها و حاکمیت اسلامی  است 

که برای حفظ امنیت و آرامش، دسترسی به بخشی از اطلاعات را مدیریت کنند. 
ابن الدین حمیدی با تأکید بر استفاده از پیام رسان های داخلی خاطرنشان می کند: چرا اطلاعاتمان را از اینجا بفرستیم که 
برود امارات و آمریکا و از آنجا برگردد و بیاید اتاق کناری من؟! درحالی که می توانیم با هزینه کمتر، یک شبکه ملی راه اندازی 
کنیم و اطلاعات با ســرعت و امنیت بالایی رد و بدل شــود. به گفته او وقتی اطلاعات وارد شبکه جهانی می شود، حتماً 
قدرت های جهانی از آن »بک آپ« می گیرند و از این اطلاعات استفاده می کنند. موافق فیلتر پیام رسان فعلی نیستم، اما 

وجود یک پیام رسان داخلی ضروری است تا اطلاعات در داخل کشورمان رد و بدل شود.

رسانه

گزارش خبری

در نشست نقد و بررسی »چگونه کتاب بخوانیم« 
مطرح شد

هر کتابی ارزش یک بار خواندن را ندارد!
فرهنگ: نشست نقد و بررسی کتاب »چگونه کتاب بخوانیم« به  انگیزه 
هفته پژوهش با حضور مترجم اثر در فروشگاه مرکزی کتاب و محصولات 

فرهنگی به نشر)انتشارات آستان قدس رضوی( برگزار شد. 
محمد اســفندیاری که از کتاب پژوهان و پیش کسوتان حوزه نقد کتاب 
اســت، سخنران ویژه این نشست بود که در ابتدای سخن نگاهی به آمار 
و ارقام ســرانه مطالعه در کشور داشت و در این باره گفت: براساس اعلام 
یونسکو در سال 1353 سرانه مطالعه در ایران 1/5 ثانیه در سال بود. پس 
از انقلاب و در فاصله ســال های 57 تا 59 که سد سانسور شکسته شد و 
کتاب های گوناگون توسط احزاب و گروه های مختلف به چاپ رسید، آمار 

فروش کتاب افزایش یافت.

وی با بیان این که در ســال 1360 اوضاع دگرگون شد و آمار فروش بار 
دیگر کاهش یافت، افزود: در ســال 73 یکی از اســتادان جامعه شناسی 
در تهران تحقیقی انجام داد و ســرانه مطالعه هر ایرانی را به طور متوسط 
یک دقیقه در ســال اعلام کرد که این سرانه اکنون نیز تقریباً همین قدر 
است.  اسفندیاری وضعیت سرانه مطالعه و کتابخوانی را در کشور اسفناک 
توصیف و خاطرنشان کرد: این امر برای کشور ما که یک کشور اسلامی با 

تمدن کهن سال است، باعث شرمساری است.
وی درخصوص دلایل پایین بودن سرانه مطالعه در کشور نیز گفت: یکی 
از دلایل این اســت که امروزه برای کتاب رقیب های بسیار زیادی مانند 
رادیــو، تلویزیون، ماهواره، اینترنت و... به وجود آمده و این رقیب ها باعث 
کاهش کتابخوانی شــده اند. در جوامع پیشرفته این رقیب ها در خدمت 
کتاب هســتند و فرهنگ کتابخوانی را ترویج می کنند، اما در کشور ما 

این طور نیست.
اسفندیاری درخصوص »چگونه کتاب بخوانیم« نیز گفت: تصور می کنیم 
هر فردی که ســواد خواندن و نوشتن داشــته باشد، می تواند کتاب هم 
بخواند، اما این تصور نادرســت اســت. در زمینه چگونه کتاب خواندن 
به لحاظ منبع خلأ وجود دارد و می توان گفت این کتاب، تنها اثر فارسی 
درباره آیین مطالعه اســت. وی با بیــان این که مارتیمر جی.ادلر و چارلز 
لینکلن ون دورن به عنوان نویسندگان اثر تلاش کرده اند اثری جامع و مانع 
بیافرینند، تصریح کرد: نویسندگان در این کتاب تقریباً تمام ابعاد و اضلاع 
مســئله کتاب خواندن را به درســتی دیده اند و نحوه خواندن کتاب های 

عمومی و تخصصی را به مخاطبان می آموزند.
ایــن کتاب پژوه طولانی بودن کتاب مذکور را یکی از نقاط ضعف این اثر 
دانست و تأکید کرد: چنین کتاب های مرجع و راهنمایی باید مختصر و 
به تعبیری »ساندویچی« باشند تا مخاطب حوصله خواندن آن ها را داشته 
باشــد. همچنین نویســندگان در این کتاب، مطالب را به خوبی توضیح 
داده اند، اما بهتر بود برای درک بهتر موضوعات مثال های بیشتری مطرح 
می کردند. وی سخنان خود را با چند توصیه به علاقه مندان به کتاب پایان 
داد و گفت: برخلاف باور عمومی، معتقدم هر کتابی ارزش یک بار خواندن 
را ندارد! بسیاری از کتاب ها حتی ارزش یک بار ورق زدن را هم ندارند! باید 
در مرحله اول کتاب خوب را بیابید و سپس کتاب خوب را بخوانید و بعد از 
پایان مطالعه کتاب، حتماً دو مرتبه آن را مرور کنید. همچنین از کتاب ها 

چکیده تهیه و آن را مرور کنید.

 باورهای نادرست درباره کتاب خواندن
محمد صراف تهرانی، مترجم اثر »چگونه کتاب بخوانیم« نیز در این نشست 
با اشاره به این که حدود 30 سال پیش ترجمه چند اثر ازسوی انتشارات 
آستان قدس رضوی به او پیشنهاد شد، گفت: یکی از این کتاب ها، همین 
اثر بود که در آن زمان خلأ وجود چنین کتابی احساس می شد و به همین 

دلیل آن را ترجمه کردم.
 وی با بیان این که بسیاری از افراد با چالش ها و مسائل مطرح شده در این 
کتاب مواجه هستند، اظهار کرد: برای مثال تصور می کنیم سریع خواندن 
هنگام مطالعه اهمیت دارد و نشــانه قوت است، اما با خواندن این کتاب 
درمی یابیم که این طور نیســت، زیرا سریع خواندن باعث کاهش تمرکز 

می شود و درک مخاطب را از کتاب کاهش می دهد.

10

فرهنگ

گفت وگو با مدیر مسئول انتشارات »تیمورزاده« درباره وضعیت کتاب و کتابخوانی

کتاب جلوی چشم مردم نیست
 فرهنگ/ خدیجه زمانیان  آمار پایین سرانه 
کتاب، تعطیلی کتابفروشی ها، پر شدن انبارهای 
کتاب ناشــران، بی انگیزگی نویســندگان، قهر 
مردم با کتاب و نمایشگاه های بی رونق، جملاتی 
است که هرروز یکی از آن ها در نسبت و تعریف 

»کتاب« قرار می گیرد. 
خبرهای مربوط به کتاب به همان اندازه که بلایی 
خانماســوز جان و مال مردم را در گوشه و کنار 

کشور می گیرد، حال شنونده اش را بد می کند.  
اگرچــه فعالیت ها و تشــکل های مردمی مانند 
امدادگران حرکت هایی انجام می دهند تا حال و 
روز کتاب و وضعیت اهالی آن را خوب کنند، اما 
بازهم کمتر اتفاق می افتد که با ناشر، نویسنده و یا 
کسی که با کتاب سروکار دارد، صحبت کنیم و او 

بگوید حال ما خوب است! 
مهم ترین پرســش که در حال حاضــر درمورد 
کتاب وجود دارد این است که چرا »کتاب« جزو 
اولویت های اولیه مردم ایران نیست و ایرانی ها به 

کتاب به عنوان یک نیاز توجه نمی کنند؟   
اگر در میان مردم نیاز به کتاب احســاس شود و 
کتاب خریده و خوانده شود، بسیاری از مسائلی 
که نشــر ایران به آن مبتلاســت از بین می رود. 
ســؤال های متعددی درخصوص بی نیازی مردم 
ایران به کتاب وجود دارد. آیا این عدم احســاس 
نیــاز به خواندن، به خاطر معیشــت و مســائل 
اقتصادی است که همه مردم را درگیر خود کرده 
و آن ها را به کتاب بی نیاز کرده اســت؟ به دلیل 
گرانی کتاب است؟ یا این که کتاب خوبی وجود 

ندارد؟!   

 چرا ایرانی  ها بــه کتاب خواندن نیاز 
ندارند؟

انسان وقتی به مسئله ای احساس نیاز پیدا می کند 
بــه این فکر نمی کند که چقدر برای رفع نیازش 
در جیبش پول دارد. وقتی احساس نیاز می کند 
کــه باید غذا بخورد، غذا می خــورد و وقتی هم 
احساس کند باید بخواند، کتابی به دست می گیرد 

و می خواند.  
این ها صحبت های ناشــری است که سال های 

سال در حوزه چاپ و نشر کتاب فعالیت می کند 
و کتابخوان کردن مردم جامعه، دغدغه ذهنی اش 

است.  
دکتر فرهاد تیمورزاده هم تأیید می کند که امروزه 
کتاب جزو اولویت های اصلــی زندگی ایرانی ها 
نیســت. او با توجه به تجربیاتش موشــکافانه تر 
به تحلیل چرایی این مســئله می پــردازد. این 
ناشــر می گوید: باید دید در جوامع مختلف چه 
مســئله ای در صدر نیاز اســت که تصمیم های 
فرهنگی  با توجه به آن گرفته می شود و مردم هم 
به دنبال همین تصمیم ها ذائقه شان تغییر می کند. 
برای این پرســش یک پاسخ نمی توان داد؛ مثلًا 
می بینیم در کشور جنگ زده ای مانند افغانستان 
در زمانی کــه تازه رهایی پیدا کــرده بود، وقتی 
نمایشــگاه کتاب گذاشته  می شد، مردم با توجه 
به همه مشکلات اقتصادی شــان از آن به خوبی 
اســتقبال می کردند و یا پژوهشــگران هندی با 
آن که با مشکلات معیشــتی مواجه اند اما برای 
آموزش، ارتقای دانش و علم ارزش فوق العاده ای 
قائل هستند و با حداقل امکانات بازهم تهیه کتاب 

مورد نیازشان از اولویت های اولیه شان است. پس 
مسئله اقتصادی تنها پاسخ ممکن نیست.  

 کتاب جلوی چشم مردم نیست
مدیر مســئول نشــر »تیمورزاده« برای اثبات 
گفته هایش ضمن اشاره به زندگی عالمان دینی 
می گوید: راه دور نمی رویــم؛ در زندگی نامه ها و 
خودنوشت های عالمان دینی خودمان هم بارها 
خوانده ایم کــه آن ها گرســنه می خوابیدند اما 
کتاب های مورد نیازشــان را تهیه می کردند، آن 

هم در آن برهه زمانی که کتاب در دسترس نبود 
و تهیه آن کار دشواری بود. 

 این ناشر در پاسخ این پرسش که پس چه اتفاقی 
افتاده که ذائقه ایرانی ها در چند دهه اخیر تغییر 
کرده و کتاب جزو نیازهای دست چندم آن ها قرار 
گرفته اســت، توضیح می دهد: موشکافی چنین 
مبحثی زمان بر است و مجموع مسایل اقتصادی، 
سیاســی و فرهنگی در ایــن بی توجهی دخیل 
است اما من معتقدم هر نوع حرکتی که درمورد 
کتاب اتفاق می افتد، اثــر خودش را می گذارد و 
باید تلاش کرد تا کتاب بیش از گذشــته مقابل 
چشم مردم قرار بگیرد. مثلاً اگر به لحاظ خبری 
به مسائل مربوط به کتاب پرداخته شود و مردم 
درکنار شنیدن خبرهای هنری، ورزشی، اقتصادی 
و سیاسی کمی هم در مورد کتاب خبر بشنوند 
و بخوانند، متوجه می شــوند که کتاب هم جزو 

نیازهای آن هاست و خبرساز است! 
 تیمورزاده با بیان این نکته ادامه می دهد: وقتی 
در خیابان راه می رویم و قدم می زنیم، چشــم ما 
به همه چیز می افتد غیر از کتاب و کتابفروشی. 

روزانه درمورد کتاب خبر و حرفی نمی شــنویم 
و آن را در میــان کالاهــای دیگر نمی بینیم. در 
این صورت طبیعی اســت که کتاب از لیســت 

نیازهای اولیه ما خارج شود.   

 حذف نگاه تشریفاتی به کتاب 
این ناشــر معتقد اســت حتی ابــزار لازم برای 
کتابخــوان کردن مردم وجود نــدارد. او توضیح 
می دهد: حدود 10 میلیون دانش آموز در کشور 
ما مشغول آموزشند اما تعداد کتاب های مربوط 
به این گروه سنی کمتر از این تعداد است؛ یعنی 
سرانه تولید کتاب کشور در این گروه سنی برای 
هرنفر به سختی به یک جلد می رسد و این یعنی 
ما پذیرفته ایم که درطول یک ســال، یک عنوان 

کتاب به سختی به دست دانش آموز برسد. 
تیمورزاده همچنین به مسئله دیگر تغییر ذائقه 
ایرانی ها اشاره می کند. او می گوید: نگاه تشریفاتی 
مســئولان به مقوله کتاب در تغییر ذائقه مردم 
بی تأثیر نیست. بسیاری از مسئولان صرفاً برای 
کسب پز فرهنگی و ژست و عکس در همایش ها 
و نمایشــگاه های مربوط به کتــاب حضور پیدا 
می کنند اما برای رونق کتاب و کتابخوانی فعالیت 
خــاص و مؤثری انجام نمی دهند. این مســئله 
به عنوان الگو مورد استفاده مردم قرار می گیرد و 
مردم هم همین رفتار را تقلید می کنند. با همه 
این ها درطول ســال ها تلاش برای توسعه کتاب 
و کتابخوانی متوجه شدیم برای بهبود وضعیت 
کتــاب و هر آنچه مربوط به آن اســت، نباید به 
تلاش های دولتی و مسئولان فرهنگی تکیه کرد 
و خود مردم بــرای احیای کتاب در جامعه باید 

تلاش کنند.   
این ناشر بر حرکات خود مردم در زمینه گسترش 
فرهنگ کتابخوانی تأکیــد می کند و می گوید: 
ســاده ترین کاری هم که هرکدام از ما می توانیم 
در این مورد انجام دهیم این اســت که هریک از 
ما تصمیم بگیریم حداقــل یک کتاب بخریم و 
بخوانیم و اگر مناســب بود، آن را به دوســتمان 
بدهیم تا او هم بخواند. این زنجیره رفاقت می تواند 

حال کتاب را روز به روز بهتر کند. 

آنچه می خوانید

صرفــاً  مســئولان  از  بســیاری 
و  فرهنگــی  پــز  کســب  بــرای 
ژســت و عکــس در همایش ها و 
نمایشــگاه های مربــوط بــه کتاب 

حضور پیدا می کنند



 هنر/ صباکریمی  طبق فراخوان اعلام شــده 
برای سی وششمین جشــنواره فیلم فجر امسال، 
22 فیلم در این جشــنواره بــا یکدیگر به رقابت 
می پردازنــد. درحالی که کمتر از دوماه تا آغاز این 
رقابت بزرگ سینمایی زمان باقی است، فیلم سازان 
درحال آماده کردن آثار خود برای ارائه به جشنواره 
هســتند. با پایان یافتن مهلت حضور فیلم ها در 
سی وششــمین جشــنواره فیلم فجر، درمجموع 
137 اثر فرم تقاضا را تحویل دبیرخانه دادند. آثار 
ارائه شده به جشــنواره فیلم فجر شامل 43 فیلم 
مستند و 94 فیلم سینمایی است. بازبینی فیلم ها 
توسط هیئت انتخاب تا پایان آذرماه ادامه دارد و 
آثار راه یافته به بخش مســابقه، هفته اول دی ماه 
اعلام می شود. در این گزارش، نگاهی اجمالی به 
فیلم هایی که آمادگی حضور در سی وششــمین 

جشنواره فیلم فجر را دارند خواهیم داشت. 

 از »لس آنجلس - تهران« تا »چهارراه 
استانبول«

فیلم هــای ژانــر اجتماعی مثل جشــنواره های 
سال های اخیر بیشــترین تعداد را در فیلم هایی 

دارند که متقاضی شرکت در جشنواره اند.
فیلم »مغزهای کوچک زنگ زده« ساخته هومن 
سیدی و با بازی نوید محمدزاده و فرهاد اصلانی، 
آخرین مراحل فنی را ســپری می کند و احتمالاً 
در جشنواره امســال حضور خواهد داشت. فیلم 
سینمایی »لس آنجلس - تهران« با پایان مراحل 

فنی متقاضی حضور در جشــنواره امسال است. 
پرویز پرستویی، مهناز افشار و ماهایا پطروسیان 
بازیگران این فیلم ســینمایی هستند. »چهارراه 
استانبول« به تهیه کنندگی و کارگردانی مصطفی 
کیایی درصورت پایــان یافتن مراحل فنی فیلم، 
اولین نمایش خود را در سی وششمین جشنواره 
فیلم فجر تجربه خواهد کرد. این فیلم نگاهی به 
اتفاقات حادثه پلاسکو دارد و بهرام رادان، محسن 
کیایی، سحر دولتشاهی و مهدی پاکدل از بازیگران 
این فیلم هســتند. »خوک« به کارگردانی مانی 
حقیقی و با بازی لیلا حاتمی، دیگر فیلم متقاضی 

حضور در جشنواره است.
مراحل فنی فیلم ســینمایی »آســتیگمات« به 
تهیه کنندگــی و کارگردانی مجیدرضا مصطفوی 
روزهای پایانی را پشت ســر می گــذارد. مهتاب 
نصیرپور، محســن کیایی، باران کوثری و هادی 
حجازی فر از بازیگران این فیلم هستند. »جن زیبا« 
به تهیه کنندگی مهرداد فرید با بازی فرهاد اصلانی 
و نورگل یشــیلچای متقاضی حضور در جشنواره 
فجر است. »دِرسِــاژ« به کارگردانی پویا بادکوبه 
این روزها مراحل صداگذاری را پشت سر می گذارد. 
علی مصفا، شــبنم مقدمی و... بازیگران این فیلم 
هستند. »مصادره« به کارگردانی مهران احمدی 
دیگر فیلمی اســت که درحال گذراندن مراحل 
فنی اســت و با فضای کمدی متقاضی حضور در 
جشنواره است. رضا عطاران، هومن سیدی و بابک 
حمیدیان در این فیلم ایفای نقش کرده اند. فیلم 
سینمایی »امیر« به کارگردانی نیما اقلیما درحال 

تدوین اســت و برای حضور در سی وششــمین 
جشــنواره ملی فیلم فجر آماده می شــود. میلاد 
کی مرام، هادی کاظمی، مصطفی قدیری و سحر 

دولتشاهی از بازیگران این فیلم هستند. 

»زنانی که بــا گرگ ها دویده اند« بــه کارگردانی 
امیراطهر ســهیلی و تهیه کنندگــی محمدرضا 
شــرف الدین در مرحله تدوین قــرار دارد و تیم 
ســازنده تلاش دارنــد این فیلم را به جشــنواره 

برسانند. لعیا زنگنه بازیگر اصلی این فیلم است. 

 حضور انیمیشن سینمایی در جشنواره
تدویــن فیلــم »زنگاری« بــه کارگردانــی مونا 
زندی حقیقی به صورت همزمــان با فیلم برداری 
توســط بهرام دهقانی درحال انجام است تا برای 
حضور در سی وششمین جشنواره ملی فیلم فجر 
آماده نمایش شــود. فاطمه معتمدآریا، رضا بابک 
و سعیدآقاخانی بازیگران اصلی این فیلم هستند. 
انیمیشن سینمایی »فیلشاه« به کارگردانی هادی 
محمدیان در مراحل پایانی فنی است و به زودی 

نسخه نهایی این انیمیشن آماده نمایش می شود. 
فیلم سینمایی »سراسر شب« به کارگردانی فرزاد 
مؤتمن نیز در مراحل پایانی تدوین اســت و یکی 
از گزینه های متقاضی برای حضور در جشــنواره 
امسال اســت. الناز شاکردوســت، امیر جعفری، 
افسانه چهره آزاد، سینا حجازی و آزاده صمدی از 

بازیگران این فیلم سینمایی هستند.
»کار کثیف« به کارگردانی خســرو معصومی نیز 
فرم حضور در جشــنواره را پر کرده است. پدرام 
شــریفی، شــاهرخ فروتنیان، لوون هفتوان، رضا 
فیاضی و... بازیگران این فیلم ســینمایی هستند. 
»اتاق تاریک« به تهیه کنندگی و کارگردانی روح الله 
حجازی نیز از دیگر فیلم های متقاضی حضور در 
جشنواره است. »گرگ بازی« به کارگردانی عباس 
نظام دوست با اتمام مراحل فنی متقاضی حضور 
در جشنواره است. علی مصفا، هانیه توسلی، نگار 
جواهریان، سهیلا گلستانی و سعید چنگیزیان در 

این اثر به ایفای نقش می پردازند.
»جشن دلتنگی«، »سال دوم دانشکده من«، »وجه 
حامل«، »هایلایت«، »آهوی پیشونی ســفید2«، 
»کامیون«، »لاتاری«، »دارکوب«، »شــاه کش«، 
ناکجا«، »عرق ســرد«،  »هت تریک«، »مقیمان 
»درخونگاه«، »روســی« و »جاده قدیم« از دیگر 
آثاری اســت که باید دید آیا در لیست فیلم های 

حاضر در جشنواره خواهند بود یا خیر.

 نگاهی به فیلم های دفاع مقدسی
فیلم های دفاع مقدســی هم  در جشنواره امسال 
فرصت حضور پررنگی خواهند داشت، اگرچه در 
این بخش همه چشم ها به تازه ترین اثر حاتمی کیا 

دوخته شده است.
فیلم برداری »به وقت شام« به کارگردانی ابراهیم 
حاتمی کیا به تازگی به پایان رســیده و این فیلم 
نیز متقاضی حضور در سی وششــمین جشنواره 
ملی فیلم فجر اســت. هــادی حجازی فر و بابک 
حمیدیان از بازیگران ایرانی فیلم  اند که به موضوع 
مقاومت دربرابر تروریست ها در سوریه می پردازد. 
»بمب« به کارگردانی پیمان معادی با حال وهوای 
موشــک  باران تهران در سال 13٦٦ ساخته شده 

است. 
لیلا حاتمی، حبیب رضایی و سیامک انصاری در 
»بمب« ایفای نقش کرده اند. »تنگه ابوغریب« به 
کارگردانی بهرام توکلی و تهیه کنندگی ســعید 
ملکان درباره دفاع دلاورمردانه گردان عمار دربرابر 
لشکرکشی رژیم بعث به فکه و شرهانی و رشادت 
رزمندگان این گردان در منطقه حســاس تنگه 

ابوغریب است. 
»ســرو زیر آب« نیز بــه کارگردانی محمدعلی 
باشه آهنگر با بازی بابک حمیدیان، مسعود رایگان، 
رضا بهبودی، همایون ارشادی و مهتاب نصیرپور 

آماده می شود.

آنچهمیخوانید

بازبینــی فیلم ها توســط هیئت 
انتخاب تا پایان آذرماه ادامه دارد 
و آثار راه یافته به بخش مسابقه، 

هفته اول دی ماه اعلام می شود

چهره-خبر

هنر: ششمین همایش »1۰ روز با عکاسان« در خانه هنرمندان ایران به کار خود 
پایان داد. ســاعد نیک ذات دبیر این همایش در این مراسم گفت: نوک پیکان 
ما در این همایش همواره کمیته علمی بوده اســت که با شعار کلی »عکاسی، 
فرهنگ و جامعه« هر ســاله رویکردی را انتخاب می کنند و بعد از انتخاب این 
رویکرد آیین نامه به دیگر انجمن ها ابلاغ می شــود. در ادامه این مراسم از چند 
 عکاس خراسان از جمله فرامرز عامل بردبار  دبیر سرویس عکس روزنامه قدس، 

حمید عربلین، اکبر صالحی، حمیدرضا گیلانی فر و نوشین وفادار تقدیر شد.

تجلیل از عکاس روزنامه قدس در همایش »۱۰ روز با عکاسان«

باشگاه خبرنگاران جوان: یک کارگردان سینما گفت همه ما یک شناخت 
عمومی از وضعیت جامعه داریم. در کل مخاطب شناسی ما فیلم سازان، تجربی 
و میدانی است و براساس آن حرکت می کنیم که خروجی مثبتی هم در سطح 
گسترده ندارد. عبدالحسن برزیده افزود: کار فرهنگی در کشوری که ایدئولوژی 
مشــخص دارد، باید با ذائقه مخاطب همراه باشد و عملی کردن آن بسیار مهم 
است. منتهی نکته ای مهم وجود دارد و آن این که ما ذائقه مخاطب را می شناسیم 
اما ممیزی سلیقه ای اجازه پرداختن به موضوعات و سوژه های مختلف را نمی دهد.

مخاطب شناسی در سینما خروجی مثبت ندارد

ایکنا: محمدامین همدانی گفت: »فهرست مقدس« از انیمیشن های روز جهان 
به لحاظ تکنیک چیزی کم ندارد. برای همین می توان گفت انیماتورهای ایرانی 
از همکاران هالیوودی خود هیچ کم ندارند. یک آســیب جدی در ســینمای ما 
این اســت که کار های ما از قهرمان تهی شــده، برای همین نیز کودکان ایرانی 
امروز قهرمان شان شخصیت های غربی هستند، در صورتی که ما می توانیم با زبان 
سینما بسیاری از ناگفته ها را به تصویر بکشیم. حتی در بعُد قهرمان سازی قادریم 

شخصیت های بسیار محبوبی برای کودکان مان خلق کنیم.

چیزی از انیماتورهای هالیوودی کم نداریم
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اجراهای بیشتر، تماشاگر بیشتر 
به تئاتر نیاورده است 

 مهدی نصیری  
تئاتر تولید می شود تا به اجرا درآید و به اجرا درمی آید تا تماشاگرانی آن 
را ببینند. اجرای یک تئاتر زمانی محقق می شود که در یک سو اجراگران و 
در سمت دیگر تماشاگرانی حضور داشته باشند. در تئاتر برخلاف سینما و 
برخی از دیگر هنرها، اجراگر حضور تماشاگر را می بیند و احساس می کند 

و این حضور عینی در لحظه هم جزیی از اجراست. 

در چندســال گذشته تعداد ســالن های تئاتر افزایش پیدا کرده و تعداد 
اجراهای تئاتر هم نسبت به چهارسال پیش چندین برابر شده است. این 
نسبت را می توان به طور نسبی چندین برابر دانست. حالا با توجه به این 
رشد می توان این پرســش را مطرح کرد که: »آیا مخاطبان تئاتر هم به 

همین نسبت افزایش پیدا کرده اند؟«
پیش از هرچیز به این نکته اشاره می کنم که اطلاعات و آمار و تحلیل و 
پژوهش سالانه روشنی درخصوص تعداد تماشاگران تئاتر و نسبت استقبال 
از سالن ها، ژانرها و سبک های مختلف تئاتری وجود ندارد و تنها اطلاعات 
موجود به مشاهدات موردی، مراجعه با دقت کم به آمار موجود، مطالعه 
میزان فروش نسبی روزانه بلیت نمایش ها در وب سایت های فروش بلیت 
و... مربوط می شود. یک بار دیگر پرسشم را مطرح می کنم: تعداد سالن های 
تئاتر و در نتیجه اجراهای تئاتری به طور چشمگیری در تهران و یکی دو 
شــهر دیگر افزایش پیدا کرده است، اما آیا این افزایش نسبت درستی با 
افزایش مخاطبان تئاتر داشته است؟ آیا همه سالن ها و تئاترها تماشاگر 
دارند و خوب می فروشند؟ احتمالاً پاسخ منفی است. حتی اگر پژوهشی 
صورت نگرفته باشــد و حتماً با وجود عدم ارائه اطلاعات و آمار دقیق و 
ماهانه ازســوی تالارها و حتی روابط عمومی  گروه های نمایشی می توان 
حدس زد که پاسخ به این پرسش منفی است. سالن ها تأسیس شده اند و 
تعداد اجراها بیشتر شده است، اما خیلی از نمایش ها در معادله اقتصادی 

تئاتر به واسطه فروش کم و عدم استقبال تماشاگران موفق نیستند. 
دلیل آن  هم مشخص است. صرف نظر از تماشاگر حرفه  ای تئاتر، بیشتر 
تماشاگران ثابت تئاتر و سینما در ماه و در بهترین شرایط، هفته ای یک 
تئاتر می بینند که البته خوش بینانه بتوان این چنین تصور کرد. یعنی هر 
تماشاگر حداکثر چهار نمایش در ماه می بیند. این تماشاگران در گذشته 
چهار نمایش شان را از میان بیست اجرایی که هرماه در تهران روی صحنه 
می رفتند انتخاب می کردند، اما حالا باید این انتخاب از میان حدود شصت 
یــا هفتاد نمایش صورت بگیرد. درواقع تعداد زیاد اجراها که برای کلیت 
تئاتر ما یک موفقیت محســوب می شــود، نتوانسته با نسبت درستی از 

افزایش تعداد مخاطبان تئاتر همراه باشد. 
آیا مدیران سالن ها، تبلیغات گسترده تر، دعوت به کار سلبریتی ها، کیفیت 
تولید، همراهی با سلیقه مخاطب و... می توانند این نسبت ها را در آینده 
اصلاح کنند؟ مسلماً همه این موارد و مؤلفه های بسیار دیگری می توانند 
به جذب مخاطب بیشتر و عادت دادن تعداد بیشتری از مردم به تماشای 

تئاتر کمک کنند، اما یقیناً کافی نیستند. 
واقعیت این اســت که در کوتاه مدت راه های جذب مخاطب با ابزارهایی 
امکان پذیر است، اما برای ایجاد تناسبی پایدار با نگاه به آینده  باید برروی 
زیرساخت های اجتماعی، اندیشه سازی و تأثیرگذاری بر گروه های سنی 
مختلف، نیازسنجی مخاطب، شــناخت و برنامه ریزی براساس طبقات 
مختلــف اجتماعی و گروه ها و ســلیقه های مختلف تمرکز داشــت. در 
این خصوص می بایست کارگروهی گسترده و متشکل از سازمان ها و ادارات 
و نهادهای مختلف مرتبط با فرهنگ، هنر و آموزش و پرورش تشــکیل 
شــود. واقعیت مهم این است که برای رشــد تئاتر و استقلال گروه های 
نمایشــی باید تضمین های لازم در اقتصاد تئاتر وجود داشته باشد و این 
تضمین چه با یارانه دولتی و چه بدون آن، وابسته به حضور تماشاگران و 
میزان استقبال آن ها از اجراهای تئاتری است. تعداد اجراهای نمایشی و 
تولیدات تئاتری با هر میزان و با هر کمیت و کیفیت، زمانی چرخه اقتصاد 
تئاتــر را به حرکت درمی آورد یا دســت کم هزینه های تولید را تضمین 

می کند، که تناسب بین تعداد اجراها و تماشاگران وجود داشته باشد. 

کدام فیلم ها در مسیر جشنواره سی وششم فجرند

همه چشم ها به هیئت انتخاب دوخته شده است

انتقادات بازیگران پیشکسوت ادامه دارد 

با خرید یک نقش، صاحب گوشی و ماشین شوید

میزان: بازیگر تئاتر، سینما و تلویزیون گفت: پیشنهاداتی برای بازی ندارم و دلایل آن کمی تولیدات، نبود 
سرمایه و همچنین خط خوردن بازیگران پیشکسوت از عرصه بازیگری است. عبدالرضا اکبری افزود: متأسفانه 
در این روزها برخی از هنرمندان در دورهمی هایشــان نقش ها را بین خود تقسیم می کنند، برخی بازیگران 
به دلیل نگرفتن یا کم گرفتن پول، سفارشی و نور چشمی بودن به شکل مداوم در همه آثار بازی می کنند و مدیریتی درباره 

چرایی این وضعیت وجود ندارد. 
این بازیگر درباره وضعیت پیشکســوتان اظهار کرد: بسیاری از هنرمندان توانا که سابقه های درخشان در بازیگری دارند 

خانه نشین شده اند، چشم انتظار پیشنهاد نقش و فیلم نامه هستند و کسی سراغ آن ها را نمی  گیرد. 
اکبری با اشاره به تبادل پول برای دریافت نقش ها توضیح داد: فیلم سازان سراغ بازیگرانی می روند که کمتر پول دریافت 
کنند. در این میان کسانی هم برای بازی کردن پول می دهند و تهیه کننده ترجیح می دهد پول دریافت کند و این یکی از 
گرفتاری هاست که گریبان بازیگری را گرفته و این عرصه را به سمت بی عدالتی برده است. بازیگران با حضور در مهمانی های 
شــبانه در شکل گیری این وضعیت دخیل هستند و آمادگی خود را برای گرفتن نقش اعلام می کنند، در نتیجه همواره 

جلوی چشم مخاطبان حضور دارند. 
اکبری اظهار کرد: این افراد از همان زمانی که نقش دریافت می کنند یا اثری را درحال پخش روی آنتن دارند، به واســطه 
عنوان خود و نقش هایی که دارند وارد مذاکره با مغازه ها، شرکت ها و سازمان ها می شوند و زمین، خانه، ماشین و گوشی 
به دســت می آورند. این قصه هرروز ادامه دارد و کسی هم نیست که با این سوءاستفاده از نام هنرپیشه و هنرمندانی که 

شرافتمندانه زندگی می کنند مقابله کند.

پردهنقرهای
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ادامه رسوايى هاى جنسى 
مرتبط با كليساى كاتوليك 

جنسى  رسوايى  تلگراف: 
و كودك آزارى كليســاى 
اســتراليا  در  كاتوليــك 

جنجالى شد.
40 درصــد از كارمنــدان 
از  يكــى  پرســنل  و 
وابسته  بيمارســتان هاى 
به كليســاى كاتوليك در 
استراليا، به كودك آزارى 

جنسى متهم شدند.
بر اســاس گزارش تلگراف، اين آمارى وحشتناك از كودك آزارى جنسى 
در استراليا توسط يك كميسيون تحقيق منتشر و در اختيار رسانه ها قرار 

گرفته است.
اين كميسيون تحقيق كه در رابطه با آزار جنسى كليساى كاتوليك تشكيل 
شده بعد از شنيدن پاسخ هاى نهاد كليسا به اتهامات كودك آزارى جنسى 
در گــزارش نهايى خود با «تراژدى ملى» خواندن اين بحران اعلام كرد كه 

مقامات استراليا سال ها در وظايف خود در قبال كودكان كوتاهى كرده اند.
دولت استراليا پس از يك دهه افشاگرى سرانجام در سال 2012 با تشكيل 
كميسيون تحقيقى درباره پاسخ هاى نهادى به جرائم آزار جنسى كودكان 
موافقت كرد. در پى تشكيل اين كميسيون تحقيقات از بيش از 15 هزار نفر 

كه خود را قربانى آزار جنسى كليسا مى دانستند آغاز شد.
در پى شهادت قربانيان كه اغلب در دادگاه هايى پشت درهاى بسته برگزار 
مى شد بيش از چهار هزار نهاد از جمله نهادهاى وابسته به كليساى كاتوليك 

مورد بازخواست قرار گرفتند.
سرانجام گزارش نهايى اين كميسون منتشر شد و در اين گزارش اعلام شد 
كه دهها هزار كودك در بسيارى از نهادهاى مرتبط با كليساى كاتوليك در 

استراليا قربانى تجاوز جنسى شده اند.
اين كميســيون با «تراژدى ملى» خواندن اين فاجعه، سوءاســتفاده هاى 
جنســى از كودكان را با تمامى مراكز مرتبط با كودكان اعم از آموزشى يا 
تفريحى و ورزشى در ارتباط دانست يعنى كودكان همه جا مورد تعرض واقع 
شده بودند و جاى امنى براى آن ها وجود نداشت. طبق گزارش كميسون، 
بيش از دو هزار و 500 مورد كودك آزارى جنســى به پليس گزارش شده 

بود كه از اين ميان 230 پرونده براى تحقيق گشوده شد.
در نهايت بر اســاس نتايج تحقيقات در مراكز مرتبط با نهادهاى كليســا، 
دســت كم 15 درصد كشيش ها به آزار جنسى متهم شدند و فقط در يكى 
از بيمارستان هاى وابسته به كليساى كاتوليك، 40 درصد پرسنل به كودك 

آزارى جنسى متهم هستند.

كاهش دما در انگليس و افزايش 
مرگ ومير بى خانمان ها

اســپوتنيك: با پايين آمدن دماى هوا و افزايش تعداد بى خانمان ها در 
انگليس احتمال مرگ و ميرهاى بيشتر در خيابان هاى اين كشور وجود دارد.
در روزهاى اخير بارش سنگين برف در انگليس و سردى هوا و افت دما در 
سراسر اين كشور در كنار افزايش تعداد افراد بى خانمان به بالا رفتن تعداد 

مرگ و مير اين افراد در خيابان ها منجر شده است.
آمارهاى منتشر شده در انگليس نشان مى دهد در ماه سپتامبر حدود 80 

هزار خانوار از جمله بيش از 120 هزار كودك بى خانمان بوده اند.
بررسى ها حاكى از آن است كه از سال 2010 ميلادى تعداد بى خانمان ها 
در انگليس افزايش سريع پيدا كرده به طورى كه تعداد بى خانمان ها در ماه 

جولاى تا سپتامبر به تنهايى بيش از 15 هزار نفر بيشتر شده است.
به گزارش اسپوتنيك، آخرين آمارها حاكى از آن است بيش از 300 هزار نفر 

در اين كشور بى خانمان هستند.
همچنيــن به گفته كارشناســان به رغم اينكه سيســتم ملى جمع آورى 
اطلاعات از مرگ و مير افراد بى خانمان در اين كشور وجود ندارد اما بديهى 
است وضعيت نامساعد دماى هوا افزايش تعداد مرگ و ميرهاى خيابانى را 

به دنبال دارد.

هشدار وقوع سونامى 
در پى زلزله شديد اندونزى

آسوشيتدپرس: مركز زمين شناسى آمريكا از وقوع زمين لرزه شديدى به 
بزرگى 6/5 ريشــتر در جزيره جاوه اندونزى خبر داد و كانون اين زلزله پر 

قدرت كه روز جمعه روى داده در 92 كيلومترى عمق زمين بوده است.
برخى خبرگزارى ها بزرگى اين زلزله را تا 7/3 ريشــتر هم اعلام كرده اند. 
آسوشيتدپرس در گزارشى اعلام كرد كه در پى اين زمين لرزه زنگ هشدار 
سونامى در اندونزى به صدا درآمده است. تصاوير و گزارش هاى منتشر شده 
در شبكه هاى اجتماعى نشان از تخريب ساختمان هاى زيادى در اين جزيره 
پرجمعيت دارد. بر اســاس آخرين گزارش ها اين زمين لرزه كه در جاكارتا 
و ديگر شــهرهاى اندونزى هم احساس شده، دست كم يك كشته برجاى 
گذاشته است. سخنگوى سازمان مديريت سوانح طبيعى اندونزى با اعلام 
كشته شدن يك نفر در غرب جاوه تصريح كرد: قربانى فردى 62 ساله بود 

كه در زير آوار خانه اش جان باخت.
او همچنين از تخريب بسيارى از ساختمان ها در شهر تاسيك مالايا واقع در 
50 كيلومتــرى كانون زلزله خبر داد و گفت: ما همچنان در حال تخمين 
و ارزيابى خســارات و تلفات ناشى از زمين لرزه هستيم. بر اساس گزارش 
رسانه هاى محلى، ساكنان شهر ساحلى سيلاكپ نيز براى احتياط و در امان 
ماندن در صورت وقوع سونامى از محل تخليه شده اند. منابع محلى همچنين 

از زخمى شدن دست كم پنج نفر ديگر در جزيره جاوه خبر داده اند.
*دو كشته و هفت زخمى 

زلزله 6/5 ريشترى در جاوه اندونزى دو كشته و هفت زخمى برجاى گذاشت.
به گزارش آسوشيتدپرس، كانون اين زلزله در حوالى منطقه «سيپاتوجاه» 
در غرب جاوه و در 43 كيلومترى جنوب غربى شهر «تاسيكماليا» بود. اين 

زلزله در عمق 91 كيلومترى زمين رخ داد. 
در پى اين زلزله كه در برخى نقاط تا ســى ثانيه ادامه داشت، يك مرد 62 
ســاله و يك زن 80 ساله بر اثر تخريب ساختمان كشته شدند. به گزارش 
برخى منابع، هفت نفر نيز زخمى شــدند. تخريب ساختمان ها در مناطق 
تاســيكماليا، پانانداران و كياميس در غرب استان جاوه در نزديكى كانون 

زلزله شديدتر بود.
«ســوتوپو پروو نوگروهو» سخنگوى آژانس ملى مقابله با فجايع اعلام كرد 
كه چهل خانه تخريب شــد و 65 خانه ديگر به شــدت آسيب ديد. چند 
بيمارســتان نيز آسيب ديد كه به دنبال آن بيماران به بيرون از ساختمان 
منتقل شدند. بسيارى از مردم از بيم سونامى مناطق ساحلى را ترك كردند.
دسامبر سال گذشته نيز زلزله اى 6/5 ريشترى سوماترا را لرزاند كه بر اثر آن 

104 نفر كشته و هزار و 270 نفر ديگر زخمى شدند.

روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران
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خط قرمز: مرد افغان كه بــه اتهام قتل هموطنش در 
بازداشت به سر مي برد در جلسه محاكمه قتل را انكار كرد 
و با اين وجود به دليل وجود مدارك موجود در پرونده به 
قصاص محكوم شــد. اين پرونده چندى پيش در شعبه 
دهم دادگاه كيفرى يك استان تهران مورد بررسى قضات 

قرار گرفت. 
31خردادماه ســال 91، مأموران پليس شهريار از ناپديد 
شدن ناگهاني مرد تبعه افغانستان باخبر شدند. با اعلام 
مفقودي از سوي خانواده مجتبي، پرونده در دستور كار 
پليس قرار گرفت و مأمــوران در اولين گام از تحقيقات 
خود همسر مجتبي را تحت بازجويي قرار دادند، اما او ابراز 

بي ا طلاعي كرد و گفت از شوهرش بي خبر است.
مدتي گذشــت تا اينكه مأموران در ادامه تحقيقات خود 
با بررسي فهرست مكالمات تلفن همراه، به رابطه پنهاني 
اكرم با دوست شوهرش كه كريم نام داشت و او هم تبعه 
افغان بود پي بردند. به اين ترتيب كريم بازداشــت شد و 
در بازجويي ها به رابطه پنهاني و قتل مجتبي اقرار كرد و 
گفت: «من و مجتبي با هم دوســت بوديم. سال ها قبل 
از افغانســتان براي كار به ايران آمديم و در باغي حوالي 
شــهريار همراه خانواده هايمان زندگي مي كرديم. با هم 
رفت و آمد خانوادگي داشتيم و در اين رفت و آمدها اكرم 

از بدرفتاري هاي شوهرش مي گفت و من سعي مي كردم 
صبور باشم و به حرف هايش گوش كنم. آنجا بود كه به او 
علاقه مند شدم و او نيز قبول كرد با هم در ارتباط باشيم.»
متهم در ادامه گفت: «اين گذشت تا اينكه مجتبي در رفت 
و آمدها متوجه رابطه من و اكرم شد. روز حادثه مجتبي 
خواست تا اكرم را فراموش كنم و با او صحبت نكنم، اما به 
او علاقه مند شده بودم و نمي توانستم او را فراموش كنم. 
اين بهانه درگيري شد و در آن درگيري مقتول را با چاقو 
كشتم و جسدش را در باغ آتش زدم سپس خاكستر جسد 

را در گوني ريختم و در كانال آبي رها كردم.»
به دنبال اعترافات مرد جوان اكرم بازداشــت شــد و در 
بازجويي ها به رابطه با متهم اقرار كرد و گفت: «قبول دارم 
با كريم رابطه داشتم اما راضي به مرگ شوهرم نبودم. روز 
بعد از حادثه وقتي وارد باغ شدم متوجه آتش سوزي شدم، 
اما روي آن آب ريخته شده بود و آتش خاموش شده بود. 

فكر نمي كردم آتش سوزي كار كريم باشد.»
دو متهم روانه زندان شــدند و پرونده بعد از كامل شدن 
تحقيقات به شــعبه دهــم دادگاه كيفري يك اســتان 
تهران فرســتاده شد. در اولين جلسه محاكمه اولياي دم 
درخواست قصاص كردند سپس متهم با اقرار به جرمش 
از خــودش دفاع كرد. در پايان هيئت قضايي كريم را به 

قصاص و شــلاق و اكرم را نيز به شلاق محكوم كرد. اين 
حكم به ديوان عالي كشور فرســتاده شد، اما پرونده به 
دليــل ايرادات قضايي، براي رســيدگي مجدد به همان 

شعبه ارجاع داده شد.
به اين ترتيب پرونده بار ديگر در همان شــعبه روي ميز 
هيئت قضايي قرار گرفت. با اعلام رســميت جلســه و 
درخواست قصاص از سوي اولياي دم، متهم در جايگاه قرار 
گرفــت و خلاف اظهاراتش اين بار جرمش را انكار كرد و 
گفت: «قتل را قبول ندارم و با اكرم رابطه نداشــتم. همه 
اظهاراتم به خاطر فشارهاي بازجويي بوده است.» قاضي 
گفت: «شما در جلســه دادگاه به قتل اعتراف كردي و 
ماجرا را شرح دادي و اين موضوع ارتباطي به نوشته هاي 
بازپرس ندارد.» متهم در جواب قاضي ســكوت كرد. در 
پايان هيئت قضايي بعد از سؤالات متعدد از متهم جهت 
صدور رأي وارد شور شدند و متهم را با توجه به قرائن و 

مدارك موجود به قصاص محكوم كردند.

خون مرد بيگناه دامنگير قاتلش شد

113 سال حبس 
براي سارقان باند شوهرخاله

خط قرمز: دو ســارق مخوف محدوده پرديسان و دماوند 
كه از منازل و مغازه ها و افراد متفاوت ســرقت هاي خشن 
انجام مي دادند با رأي قضات شعبه دهم دادگاه كيفري يك 

استان تهران به 113 سال حبس محكوم شدند.
باند ســارقان مخوف محدوده دماوند و پرديسان به 113 
سال حبس در مجموع محكوم شدند درحاليكه در جلسه 
دادگاه منكــر هرگونه ارتكاب جرمي بودنــد. اين باند كه 
معروف به باند شوهرخاله بود چندي پيش در شعبه دهم 
دادگاه كيفري يك استان تهران مورد محاكمه قرار گرفت 
و زمانيكه متهم اصلي باند در جايگاه قرار گرفت در دفاع از 
خودش گفت: من بيشتر اتهامات مان را قبول ندارم و فقط 
سرقت را مي پذيريم. در اين جلسه قضات شكات را نيز به 
جايگاه مربوطه فراخواندند و بعد از آن دو تن از شكات كه از 
سوي متهمان مورد آدمربايي قرار گرفته بودند مدعي شدند 
اين دو متهم با زور و كتك از آن ها گوشي شان را گرفته اند.
در انتهاي اين جلســه قضات وارد شور شدند و متهمان را 

جمعا به 113 سال حبس محكوم كردند.

مرگ دلخراش راننده سوارى ليفان
خط قرمز: برخورد يك 
تريلى اسكانيا با سوارى 
ليفان در كمربندى شهر 
مرگ  حيدريــه  تربت 

راننده ليفان را رقم زد.
تربت  انتظامي  فرمانده 
حيدريــه در ايــن باره 
گفت: ساعت 10:50 روز 

جمعه در پي اعلام مركز فوريت هاي پليسي110 مبني بر 
وقوع يك تصادف فوتي در كمربندي تربت حيدريه حوالي 
شركت «ســنگاه»، بلافاصله مأموران انتظامي كلانتري12 

شهرك به همراه عوامل امدادي در محل حاضر شدند.
سرهنگ اكبر آقابيگي افزود: در بررسى هاى به عمل آمده 
مشخص شد، راننده خودرو ليفان x60 به همراه خانواده اش 
از استان هاي جنوبي به مقصد مشهد در حركت بوده كه در 
كمربندي شهر تربت حيدريه در آينه متوجه افتادن پاركاب 
خودرواش در ســطح جاده مي شود؛ او بلافاصله خودرو را 
متوقف كرده و هنگام برداشتن پاركاب با يك دستگاه تريلى 
اسكانيا كه در همان مسير در حركت بوده برخورد مي كند.
وى تصريح كرد: در اين سانحه راننده سواري ليفان (قاسم 
54 ساله) به علت شدت جراحات وارده در دم فوت كرد و 
جسدش با هماهنگى قضايى با كمك نيروهاى امدادى به 

سردخانه منتقل شد.
فرمانده انتظامي تربت حيدريه گفت: كارشــناس پليس 
راه علت تامه تصادف را بى توجهى به جلو از ســوى راننده 

كشنده اسكانيا اعلام كرده است.
*برخورد مرگبار پژو با موتورسيكلت 

خبر ديگرى حاكى است: تصادف موتورسيكلت با سوارى 
پژو در بلوار جمهورى اسلامى شهر كاشمر، منجر به مرگ 

راكب 22 ساله موتورسيكلت شد. 
فرمانده انتظامى كاشــمر در تشــريح اين خبر گفت: اين 
سانحه ساعت 20:58 شب شنبه رخ داد و در بررسى هاى 
عوامل انتظامى در محل حادثه مشخص شد يك دستگاه 
پژو آردى هنگام گردش به راست، با يك موتورسيكلت كه 
در همان مســير در حركت بوده برخورد كرده و منجر به 

واژگونى موتورسيكلت شده است.
سرهنگ باقرى افزود: راكب 22 ساله موتورسيكلت در اين 
حادثه مجروح شــد و پس از انتقال به بيمارستان حضرت 
ابوالفضل(ع) به علت شــدت جراحات وارده به سر با وجود 

تلاش كادر پزشكى، فوت كرد.
بنا بر اعلام كارشــناس تصادفات پليس راهور، علت وقوع 

تصادف، تغيير مسير ناگهانى سوارى پژو بوده است.

عامل سرقت هاى سريالى از 
خودروهاى نيشابور دستگير شد 

خط قرمز: فرمانده انتظامى نيشابور گفت: عامل سرقت هاى 
سريالى از خودروهاى نيشابور دستگير شد. 

سرهنگ حسين بيات مختارى افزود: در پى وقوع چند فقره 
سرقت داخل خودرو در محدوده بلوار شهيد بهشتى شهر 
نيشابور تيمى از مأموران تجسس كلانترى 12 وارد عمل 
شده و با بررسى زمان و مكان سرقت ها به يكى از سارقان 

سابقه دار مظنون شدند.
وى تصريح كرد: مأموران پس از جمع آورى ادله و مستندات 
كافى با هماهنگى مقام قضائى، اين متهم 31 ســاله را در 
اقدامى غافلگيرانه دســتگير و در بازرسى از مخفيگاهش 
تعدادى لوازم سرقتى داخل خودرو كشف كردند. متهم در 
بازجويى هاى پليســى و مواجهه با ادله و مستندات كشف 

شده به هشت فقره سرقت داخل خودرو اعتراف كرد.
وى با اشــاره به ادامه تحقيقات از متهم براى كشف ديگر 
جرائم احتمالى او، از شــهروندان خواســت ضمن تجهيز 
خودروها به وســايل ايمنى، از گذاشتن وجوه نقد و اشياى 

قيمتى در داخل خودرو زمان پارك جداً خوددارى كنند.

كلكسيون دزدى 
در كارنامه سارقان نوجوان 

خط قرمز: پليس شهرستان كاشمر با دستگيرى 4 سارق 
نوجوان 11 فقره سرقت مغازه را كشف كرد. 

فرمانده انتظامى كاشمر گفت: در پى وقوع چند فقره سرقت 
مغــازه در محدوده خيابان شــهيد منتظرى، جمهورى و 
مدرس اين شهر، تيم تجسس كلانترى 11 جانبازان كاشمر 
وارد عمل شده و پس از تحقيقات ميدانى، با كمك دوربين 
مداربسته يكى از اماكن همان محدوده، افراد سارق را هنگام 
سرقت اجناس يك مغازه شناســايى و تصاوير آن ها را در 

اختيار گشت هاى انتظامى قرار دادند.
ســرهنگ باقرى تصريح كرد: تحقيقات براى دستگيرى 
ايــن افراد در حال انجام بود تا اينكه مأموران كلانترى 11 
جانبازان روز جمعه دو نفر از متهمان را كه با يك دستگاه 
موتورسيكلت پلاك مخدوش در حال تردد در سطح شهر 

بودند، شناسايى و در يك اقدام ضربتى دستگير كردند.
متهمان كه 16 ســال ســن دارند در ابتدا منكر هرگونه 
سرقتى بودند اما در ادامه تحقيقات و مواجهه با مستندات 
موجود، به ناچار لب به اعتراف گشوده و به 11 فقره سرقت 
از مغازه هاى سطح شهر كاشمر با همدستى دو نوجوان 14 
و 16 ساله اعتراف كردند. وى با اشاره به دستگيرى دو عضو 
ديگر اين باند خاطرنشــان كرد: متهمان پس از تحقيقات 

تكميلى براى سير مراحل قانونى روانه دادسرا شدند.

خط خبر

 برخورد يك 
تريلى اسكانيا با سوارى 
ليفان در كمربندى شهر 
مرگ  حيدريــه  تربت 

تربت  انتظامي  فرمانده 
حيدريــه در ايــن باره 
 روز 

خط قرمز- ليلا طاهرى: اعضاى باند فاميلى سرقت اپتيما 
كه دست به آدم ربايى زده بودند، شناسايى و دستگير شدند.

14 آبــان ماه فردى با مراجعه بــه كلانترى 147 گلبرگ به 
مأموران اعلام داشــت كه چند نفر به بهانــه خريد خودرو 
سوارى اش اقدام به ربايش وى و نهايتاً سرقت خودرو كردند. با 
تشكيل پرونده مقدماتى با موضوع سرقت به عنف توأم با آدم 
ربايى و به دستور بازپرس شعبه هفتم دادسراى جنايى پرونده 
در اختيار پايگاه چهارم پليس آگاهى تهران بزرگ قرار گرفت.

شــاكى پرونده با حضور در پايگاه چهــارم پليس آگاهى در 
اظهاراتش به كارآگاهان گفت: براى فروش يك دستگاه خودرو 
اپتيما به مبلغ 170 ميليون تومــان، اقدام به درج آگهى در 
سايت ديوار كرده بودم. روز آخر مهرماه و طى تماس تلفنى، 
دو نفر جوان به عنوان خريدار براى بازديد خودرو به در منزل 
بنده در خيابان گلبرگ آمده و ماشين را بازديد كردند؛ مدتى 
از اين افراد خبرى نشد تا اينكه 14 آبان مجددا همان دو نفر، 
اينبار به بهانه خريد به در منزل آمده و براى تنظيم قولنامه به 
داخل پاركينگ ساختمان آمدند. در داخل پاركينگ بوديم كه 
ناگهان آن ها به من حمله ور شده، با تهديد چاقو و شوكر مرا 
به داخل صندوق عقب خودرو انداخته و از ســاختمان خارج 
شدند. سارقان پس از طى مسافتى، نهايتاً مرا در اتوبان شهيد 
ياسينى از ماشين به بيرون پرتاب كرده و با سرقت خودرو از 

محل دور شدند.

كارآگاهان پايگاه چهارم پليس آگاهى با بررسى پرونده هاى 
مشابه موفق به شناسايى يك سرقت مشابه ناموفق در منطقه 

تهرانپارس شدند.
شاكى آن پرونده پس از حضور در پايگاه چهارم پليس آگاهى 
در اظهاراتــش به كارآگاهان عنوان داشــت كه دو نفر دقيقاً 
به همين شيوه قصد ســرقت خودرو سوارى اپتيماى وى را 
داشته اند كه موفق به اين سرقت نشدند؛ وى در توضيح زمان 
ســرقت به كارآگاهان گفت: پــس از درج آگهى فروش يك 
دســتگاه خودرو در سايت ديوار،روز 14 شهريور دو نفر براى 
بازديــد و خريد خودرو به مغازه بنده در فلكه اول تهرانپارس 
آمدند كه با سوء اســتفاده از خلوتى مغازه ناگهان با چاقو و 
شــوكر به سمت من حمله ور شــده و قصد گرفتن سوئيچ 
ماشين را داشتند؛ در همين زمان يكى از همكاران بنده كه 
به مغازه برگشته بود، متوجه موضوع شد و به كمك من آمد 
و سارقان بدون آنكه موفق به سرقت شوند، به سرعت از مغازه 

خارج و متوارى شدند.
شاكى پرونده سرقت ناموفق در منطقه تهرانپارس كه پس از 
طرح شكايت اوليه نسبت به پيگيرى شكايت خود در دادسرا 
اقدام نكرده بود، در ادامه اظهاراتش به كارآگاهان عنوان كرد 
كه مغازه اش مجهز به دوربين مداربسته است و صحنه زمان 
سرقت را در اختيار دارد؛ بلافاصله تصاوير لحظه سرقت ناموفق 
مورد بازبينى قرار گرفت و شاكى پرونده سرقت خودرو اپتيما 

در خيابان گلبرگ، پس از مشــاهده تصاوير سارقان آن ها را 
مورد شناسايى قرار داد.

كارآگاهان پايگاه چهارم پليس آگاهى با بهره گيرى از تصاوير 
بدست آمده از سارقان و انجام اقدامات ويژه پليسى، سرانجام 
موفق به شناســايى يكــى از مجرمان ســابقه دار در زمينه 
سرقت هاى خشن به نام عليرضا 25 ساله شدند كه آخرين بار 

به اتهام كيف قاپى دستگير و روانه زندان شده بود.
مخفيگاه عليرضا در منطقه اتابك - خيابان منصور شناسايى 
و تحت مراقبت هاى نامحســوس پليسى قرار گرفت تا پس 
از رؤيت خودرو مســروقه در محل، عليرضا ساعت 21 شب 

گذشته دستگير شد.
عليرضا در همان لحظه دســتگيرى به مشاركت در سرقت 
خودرو اعتــراف و عنوان داشــت كه طراح اصلى ســرقت 
شــوهرخاله اش به نام جلال 45 ســاله بوده و ســرقت را با 
همراهى يكى ديگر از دوســتانش به نام «مسعود» 24 ساله 

انجام داده است.
مسعود نيز پس از شناسايى، در همان منطقه اتابك دستگير 
و به سرقت به عنف خودرو اپتيما همراه با آدم ربايى اعتراف 
و اظهارات عليرضا در خصوص نقش جلال را در اين سرقت 

تأييد كرد.
با معرفى جلال به عنوان ســركرده گروه، بلافاصله سوابقش 
مورد بررسى قرار گرفت و مشخص شد كه او از مجرمان سابقه 

دار و تحت تعقيب دستگاه قضايى است.
سرانجام با شناسايى مخفيگاه جلال در منطقه تهرانپارس - 
بلوار پروين، او نيز در ســاعت يك بامداد دستگير و به پايگاه 

چهارم پليس آگاهى تهران بزرگ منتقل شد.
ســرهنگ كارآگاه فخرالدين افراسيابى، رئيس پايگاه چهارم 
پليــس آگاهى تهران بزرگ، با اعلام اين خبر گفت: متهمان 
در همان تحقيقات اوليه به ســرقت همراه با آدم ربايى يك 
دستگاه اپتيما در منطقه گلبرگ و همچنين سرقت ناموفق 
در منطقه تهرانپارس اعتراف كرده و هر دو شاكى پرونده نيز 
پس از مواجهه حضورى، متهمان را مورد شناسايى دقيق خود 

قرار دادند.
سرهنگ فخرالدين افراسيابى در پايان اين خبر اعلام داشت: 
متهمان جهت تحقيقات و صدور قرار قانونى، به دادســراى 
ناحيه 27 اعزام و با صدور قرار قانونى از سوى بازپرس شعبه 
هفتم، متهمان براى انجام تحقيقات تكميلى در اختيار پايگاه 

چهارم پليس آگاهى تهران بزرگ قرار داده شدند.

خريداران قلابى خودرو، دزدان شوكر به دست بودند

تسنيم: سخنگوى آتش نشانى وراميــن گفت: راكب موتورسيكلت بر اثر تصادف با كاميون 
جان خود را از دست داد.

بهنام كرمانى با اعلام خبر تصادف مرگبار موتورسيكلت با كاميون در ورامين درباره جزئيات 
اين حادثه اظهار كرد: ساعت 10:28 صبح امروز حادثه تصادف در حوالى ميدان وليعصر(عج) 
ورامين به سامانه 125 آتش نشانى ورامين اعلام شد كه به سرعت آتش نشانان ايستگاه شماره 

دو و تيم نجات ايستگاه مركزى آتش نشانى ورامين به محل حادثه اعزام شدند.
سخنگوى سازمان آتش نشانى و خدمات ايمنى ورامين ادامه داد: با حضور آتش نشانان در محل 
حادثه مشاهده شد يك دستگاه موتورسيكلت با يك راكب به شدت با يك دستگاه كاميون 
برخورد كرده و بر اثر اين حادثه راكب موتورسيكلت زير كاميون محبوس شده بود. وى تصريح 
كرد: آتش نشــانان به ســرعت عمليات را آغاز كرده و پس از دقايقى با استفاده از تجهيزات 

هيدروليكى موفق شدند راكب محبوس شده را از زير خودروى كاميون رهاسازى كنند.
كرمانى افزود: به سرعت اين فرد تحويل عوامل اورژانس و پس از معاينات اوليه مشخص شد 

وى بر اثر شدت جراحات وارده جان خود را از دست داده است.

مرگ راكب موتورسيكلت زير چرخ هاى كاميون

ايرنا: تصادف زنجيره اى چهار دستگاه كاميون در جاده هراز سبب حبس يك راننده در داخل 
كابين خودرو شده و تلاش براى آزاد كردن وى به ايجاد ترافيك سنگين در اين محور پرتردد 

منتهى به پايتخت انجاميد.
اين حادثه حوالى ظهر شنبه در كيلومتر 6 جاده هراز، بالاتر از ورودى شهر امامزاده عبداالله 
رخ داد. مدير عمليات سازمان آتش نشانى و خدمات ايمنى شهردارى آمل گفت كه در اين 
حادثه يكى از رانندگان داخل كابين خودرو محبوس شــد كه بلافاصله نيروهاى امداد به 
منطقه اعزام شدند. عليرضا اكبرى افزود كه با تلاش امدادگران سرانجام راننده كاميون كه 

زخمى شده بود، از داخل كابين رها شد.
وى گفت: به علت شدت برخورد كاميون ها با يكديگر، راننده محبوس در كابين از ناحيه پا 
زخمى شــد و امدادگران آتش نشانى براى آزادسازى وى از كابين مجبور به برش ستون و 

قطعات كابين شدند.
اكبــرى افزود: راننده مصدوم بــراى پيگيرى درمان تحويل اورژانس 115 آمل شــد و به 

بيمارستان 17 شهريور اين شهر انتقال يافت.

كلاهبرداري 500 ميليون ريالي مجازي به بهانه فروش بليت كيش 

خط قرمز - مهدى كاهانى: فرد شيادى كه 
6 فقره سابقه كيفري دارد و با طرح نقشه اي 
اقدام به درج آگهي فروش ويژه بليت ســفر 
به كيش در ســايت ديوار و كلاهبرداري از 

شهروندان مشهدي مي كرد، دستگير شد. 
رئيس پليــس آگاهي خراســان رضوي با 
تشريح اين خبر به خبرنگار ما گفت: فردي 
با در دست داشتن مرجوعه قضايي مبني بر 

اينكه توسط فردي ناشناس از طريق سايت 
ديوار مورد كلاهبرداري قرارگرفته اســت، 

خواستار پيگيري سريع موضوع شد.
ســرهنگ حميد رزمخواه افزود: با توجه به 
عنوان جــرم، پرونده به اداره مبارزه با جعل 
و كلاهبــرداري ارجاع و تيمى از كارآگاهان 

تحقيقات خود را در اين زمينه آغاز كردند.
شاكي به كارآگاهان اظهار داشت: در سايت 
ديوار با آگهي فروش بليت ويژه سفر به كيش 
روبه رو شده و پس از تماس با شماره تلفن 
فرد آگهي دهنده كه خود را نماينده آژانسي 
در استان تهران معرفي كرد، آن فرد با جلب 
اعتماد وى، براي فروش بليت 8 نفر به كيش 
با هتل و زمان رفت و برگشت، برنامه ريزي 
كرده و از وى خواســته مبلغي را به شماره 
حســاب يك زن جوان واريز كند. شــاكى 

اما پس از واريز پول متوجه شــده تمام اين 
ماجرا بخشــى از يك نقشه شــيادانه براى 

كلاهبردارى از وى بوده است.
رئيس پليس آگاهي خراسان رضوي گفت: 
كارآگاهان پليس آگاهي با شنيدن اظهارات 
مالباخته و انجام تحقيقات و اقدامات پليسي 
با استفاده از سامانه هاي اينترنتي، موفق به 
شناسايي صاحب حســاب بانكي شده و با 
هماهنگي مقام قضايــي، زن جوان صاحب 

حساب را دستگير كردند.
وي افــزود: اين زن جوان در تحقيقات اوليه 
مدعى شد فردي كه خواستگار خواهرم بود، 
چندي پيش ادعا كرد كارت بانكي اش دچار 
نقص شــده و از من خواست شماره كارت 
بانكي ام را به او بدهم و در چند مرحله پول 
به حســابم واريزكرد و به صورت دستي اين 

مبالغ را از من تحويل گرفت و من از ماجراى 
كلاهبردارى اطلاعى ندارم.

ســرهنگ رزمخواه گفت: در همين حال با 
همكاري اين زن جوان، متهم اصلي پرونده 
شناسايي و در اقدامي غافلگيرانه دستگيرشد. 
اين مرد جوان كه 6 سابقه كيفري دارد، در 
برابر ادله موجود راهي جز بيان حقيقت نديد 
و اعتــراف كرد كه در ســايت ديوار آگهي 
فروش بليت  تور مسافرتي كيش را گذاشته و 
در چند مرحله اقدام به كلاهبرداري از افراد 

ساده لوح كرده است.
رئيس پليس آگاهي خراسان رضوي با اعلام 
اينكه تاكنون چهار مالباخته در اين خصوص 
شناســايي و ارزش كلاهبرداري انجام شده 
500 ميليون ريال برآورد شده است، گفت: 

تحقيقات از متهم با نظر قضايي ادامه دارد.

 تصادف زنجيره اى كاميون ها در جاده هراز

 تصادف زنجيره اى چهار دستگاه كاميون در جاده هراز سبب حبس يك راننده در داخل تسنيم: سخنگوى آتش نشانى وراميــن گفت: راكب موتورسيكلت بر اثر تصادف با كاميون 
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پهلوان عليرضا كريمى در گفت و گو با قدس

قرعه نحس رژيم صهيونيستى را به رسميت نمى شناسم
 كشتى  هاشم رســائى فر  دومين بار بود كه قرعه 
نحس او را از مدال دور مى كرد و تلاش شبانه روزى اش 
را از رسيدن به ســكوى قهرمانى به باد مى داد. اما او اين 
بار هم ترديدى بــه خودش راه نداد و هــدف والايش را 
فداى گرفتن مــدال نكرد. مدال هايى كه با همين ســن 
وســال كم انواع و اقســامش را در كارنامه ورزشى اش 
دارد. عليرضا كريمى اگر چه به ظاهر مدالى از مســابقات 
جهانى لهستان دشت نكرد و كشتى برده را باخت تا رژيم 
صهيونيستى همچنان از چشم ملت ايران نامشروع باقى 
بماند اما «مدال زرين و منش پهلوانى» را بر ســينه زد و 
براى هميشــه در قلب رهبر و ملت ايران جاودانه شد. او 
ديروز ميهمان آستان مقدس امام هشتم (ع) بود. عليرضا 
كريمى درگفتگويى اختصاصى با خبرنگار ما در خصوص 
آنچه كه قبل از اعزام به مســابقات جهانى برايش اتفاق 

افتاد و نيز بعد از آن سخن گفت كه در زير مى خوانيم.
*براى اين مسابقات چقدر زحمت كشيدى؟

قبل از اعزام به مســابقات اميدهاى جهان در لهستان طى 
اردوهايى كه برگزار شد شبانه روز زحمت كشيدم و تلاش 
كردم  تا خوش رنگ ترين مدال را به دست آورم.كادر فنى 
و همه كارشناسان بر اين باور بودند كه قهرمانى و مدال طلا 
از آن من اســت تا قبل از اينكه بخواهم با كشتى گير رژيم 
صهيونيستى مواجه شوم خيلى خوب و راحت كشتى هايم 
را گرفتم بدون مشكل چندانى. كشتى با كشتى گير روسيه 
را هم تا يك دقيقه مانده به پايانش پيروز بودم اما نتيجه اى 
كه روى تشــك كنارى رقم خورد باعث شد تا كلا بى خيال 
كشتى شوم و باختى مصلحتى داشته باشم تا با كشتى گير 

رژيم صهيونيستى كشتى نگيرم.
* در آن لحظات به چه چيزى فكر مى كردى دقيقا؟

در نگاه اول براى هر ورزشكارى سخت است كه دوبار با اينكه 
در اوج آمادگى است و مى تواند مدال بگيرد براى هدفى جز 
قهرمانى بى خيال مدال شــود كه شايد من هم همين طور 
باشم اما اين را هم بايد بگويم ما همه سربازكشورمان هستيم 
و اهداف نظام برايمان از همه چيز با اهميت تراســت و من 
و بقيه ورزشــكارانى كه به دليل مواجه با ورزشكاران رژيم 

صهيونيستى آنها را به رســميت نمى شناسيم با اين هدف 
همسو هستيم و هميشــه بر آن باقى خواهيم ماند. جا دارد 
اين را هم عنوان كنم وقتى بازتاب كارم در بين مردم ديدم و 
فهميدم كه چقدر از طرف هموطنانم مورد لطف قرار گرفتم 
اگر هم ذره اى براى نگرفتن مدال ناراحتى در وجودم بود به 

كلى از بين رفت.
*باز هم احتمال دارد با اين قرعه روبرو شوى.

يكبار كه نه اگر 100 بار ديگر هم ايــن اتفاق بيفتد همين 
را خواهم كرد كه تا الان انجــام دادم و اين قرعه نحس را به 
رسميت نخواهم شناخت. هرچند كه خيلى از ورزشكاران 
ما هستند كه الان اين كار را مى كنند و من درخواست دارم 

بيشتر ديده شوند.
*از تشكر مقام معظم رهبرى چه احساسى داشتى؟

احســاس عزت و غرورم پس از تفقد مقام معظم رهبرى را 
با هيچ مدال و ســكويى عوض نمى كنم. انگشترى رهبرى 

ارزشمند ترين هديه دوران ورزشى ام است. 
*از سفرت به مشهد و زيارت امام رضا(ع) بگو.

ابتدا بايد از همه كســانى كه اين لطف را به من داشــتند از 

جمله توليت معظم آســتان قدس رضوى ، مديريت تربيت 
بدنى آستان قدس رضوى و بقيه دوســتانم نهايت تشكر و 
قدردانى را داشته باشــم. در واقع اين موضوع قشنگ ترين 
اتفاقى بود كه مى توانست براى من واقع شود و بتوانم خادم 

آقا امام رضا(ع) شوم من خودم را لايق اين همه لطف آقا نمى 
دانم خادمى امام هشتم (ع) مقام بزرگى است كه ان شاء االله 
بتوانم لياقت آن را داشته باشم و به همين بهانه زودتر به پاى 

بوسى حضرت برسم.

تاج:راى اعلام شده ربطى به من ندارد
پيروزى 22 ميلياردى كريمى بر نفت

ورزش: على كريمى و دســتيارانش كه پس از جدايى از نفت تهران 
به خاطر مطالبات شان از اين تيم شكايت كرده بودند، راى خود را از 
كميته تعيين وضعيت بازيكنان فدراســيون فوتبال گرفتند. باشگاه 
نفت به جهت نقض قرارداد و فســخ غير موجه قرارداد على كريمى 
به پرداخت مبلغ 22 ميليارد ريال به عنوان غرامت و همچنين مبلغ 

440 ميليون ريال به  عنوان هزينه رسيدگى محكوم شد.
باشگاه نفت در پرونده عليرضا امامى فر به پرداخت 2 ميليارد و 250 
ميليون ريال به عنوان غرامت و 45 ميليون ريال بابت هزينه رسيدگى 

محكوم شد. 
مهدى تاج در خصوص اينكه برخى مى گويند محكوميت باشــگاه 
نفت تهران به پرداخت غرامت دو ميليارد و دويست ميليون تومانى 
بى ارتباط با جلســه او با كريمى و عذرخواهى سرمربى پيشين نفت 
نبوده، اظهار داشت: رأى صادر شده از سوى كميته تعيين وضعيت 
على كريمى كاملاً قانونى بوده و ارتباطى بــه ملاقاتش با من ندارد. 
كريمى در آن جلســه هيچگونه عذرخواهى از من نكرد. او به جلسه 
آمد، صحبت هايى در خصوص برخى مسائل داشت و ما هم توضيحاتى 

داديم.
وى تصريح كرد: رأى كريمى منطبق با قوانين فيفاست و هر كسى كه 
در فوتبال حضور و كوچكترين اطلاعى از قوانين داشته باشد، مى داند 

كه فسخ يك طرفه عواقبى دارد.

سكوت آيين نامه فيفا در ماجراى 
بخشش پرسپوليس و طارمى

تسنيم: روزبه وثوق احمدى، رئيس كميته تعيين وضعيت بازيكنان 
در مورد احتمال شكســتن راى محروميت پرسپوليس از حضور در 
دو پنجره نقل وانتقالاتى پس از توافق با باشــگاه ريزه اسپور، گفت: 
بايد تا زمان اعلام رأى توسط فيفا صبر كنيم، چون آيين نامه در اين 
خصوص ساكت اســت. در آيين نامه فيفا درباره اينكه اگر دو باشگاه 
با يكديگر توافق كنند چه اتفاقى مى افتد، نكته اى ذكر نشــده است. 
اينكه فيفا توافق دو طرف را مى پذيــرد و تخلف را ناديده مى گيرد يا 
رأى را نگه مى دارد، معلوم نيســت، چون همان طور كه گفتم در اين 
خصوص بحثى در آيين نامه نشده است. به دليل اينكه پرونده طارمى 
و پرسپوليس به دادگاه CAS رفته، شايد راى اين دادگاه هم در مورد 
پرونده تاثيرگذار باشد. وى در پاسخ به اين سوال كه «آيا با توجه به 
مصوبات فيفا مبنى بر عدم دخالت سياســت در ورزش، پادرميانى 
اردوغان در اين پرونده دخالت سياسى به حساب نمى آيد؟»، گفت: 
اين دخالت، دخالت سياسى محسوب نمى شود. اين روابط ديپلماتيك 
بين دو كشورى است كه در ورزش پرونده داشتند و حالا مى خواهند 
آن را ببندنــد. فيفا هم اين را دخالت دولت ها و سياســت در ورزش 

حساب نمى كند.

دلخورى عنايتى از دروازه بان بلاتكليف
مربيان كروات و آلمانى در راه مشكى پوشان

ورزش: پس از انتخاب رســمى رضا عنايتى به عنوان سرمربى تيم 
مشكى پوشان، او دســتياران خود را هم انتخاب كرد و افرادى مانند 

سياوش اكبرپور به كادر فنى تيم مشهدى اضافه شدند.
قرار بود 2 مربى خارجى هم به كادر فنى مشكى پوشــان اضافه شود 
كه آن ها حالا با گزينه هاى مدنظر خود به توافق رسيده اند. قرار است 
تا 3 روز ديگر يك مربى تمرين دهنده از كرواســى به تمرينات تيم 
مشكى پوشان اضافه شود. همچنين يك مربى آلمانى هم به زودى به 

كادر فنى مشكى پوشان ملحق خواهد شد.
 طبق اعلام رضا عنايتى، حضور زامهــران و رضا حقيقى هم در تيم 
مشكى پوشــان صحت ندارد و اين باشــگاه صحبتى با آن ها انجام 

نداده است.
عنايتى همچنين در مورد وضعيت محمد ناصــرى با تعجب گفت: 

ناصرى خودش تكليف خودش را نمى داند!

اسماعيلى و انصارى  بازى با ايرانجوان 
را از دست دادند!

ورزش: دو بازيكن اســتقلال به بازى با ايران جوان نخواهند رسيد. 
جابر انصارى و فرشيد اسماعيلى كه مدتى به دليل مصدوميت دور از 
تمرين استقلال بودند، از ديروز به تمرين استقلال اضافه شدند و به 

صورت اختصاصى تمرين كردند.
اين 2 بازيكن تنها يك جلسه تمرين ديگر فرصت دارند تا خود را به 
شرايط آمادگى برسانند و با اين شــرايط بسيار بعيد است كه اين دو 

بازيكن بتوانند برابر ايرانجوان بازى كنند. 

جدايى سرتن چوك از پرسپوليس
ورزش سه: مربى كروات پرســپوليس با اعلام برانكو ايوانكوويچ از 
اين تيم جدا شــد. سرمربى كروات سرخپوشــان كه بعد از پيروزى 
مقابل بادران ضيافت ناهارى با حضور مســئولان باشگاه، كادرفنى 
و بازيكنان و همچنين اصحاب رسانه ترتيب داده بود، در حاشيه آن 
خبر از قطع همكارى سرتن چوك با تيم داد.برانكو در اين زمينه گفت: 
سرتن چوك كه در طول يك سال و نيم اخير در كنار ما بوده اكنون با 
پيشنهاد فدراسيون كرواسى مواجه شده و راهى كشورش خواهد شد. 
او به عنوان مدير پايه ها كار خود را از اين پس در فدراسيون كرواسى 

دنبال خواهد كرد.

خبر
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اسپانيا - لاليگا
 سويا 0 -  0 لوانته

آلمان - بوندسليگا
 مونشن گلادباخ 3 - 1 هامبورگ

فرانسه - لوشامپيونا
 سنت اتين 0  - 4 موناكو

ميز نتايج

ورزش در سيما

15

تلگرامى

1

    مجيد جلالى ليســت بازيكنان مدنظرش را به باشگاه داد تا آن ها را جذب 
كند. در اين ليست نام حدود 5 بازيكن وجود دارد.

    تيم فوتبال پديده مقابل منتخب كيش در ديدارى دوستانه به برترى پرگل 
6 بر يك رسيد.  در اين ديدار مهربان 2 بار، قاضى، صادقى، مهدى خانى و قاسمى 

نژاد هر كدام يك بار گلزنى كردند.
    رسمى باشگاه ذوب آهن با انتشار تصاويرى جديد از ورزشگاه فولادشهر 
مدعى شد كه سبزپوشــان اصفهانى در تاريخ دهم بهمن در همين ورزشگاه 
از حريف هندى خود در مرحله پلى آف ليگ قهرمانان آسيا پذيرايى خواهند 

كرد.
    كنفدراسيون فوتبال آسيا باارســال نامه اى به فدراسيون فوتبال خواهان 

شفاف سازى پرونده صمد مرفاوى شد.

    طبق توافقنامه اى كه بين پرســپوليس و ريزه اســپور امضا شده جريمه 

طارمى از 782 هزار يورو به 50 هزار يورو كاهش يافته، محروميت 4 ماهه طارمى 
همچنان پابرجاست.

      بعد ازاشــتباه مرگبار رضاييان هشتگ JeSuisRamin# به معنى من 
رامين رضاييان هســتم براى حمايت از اين بازيكن در بلژيك و اوستنده دست 

به دست مى شود.
    زلاتكو ايوانكوويچ برادر برانكو سابقه سرمربيگرى برق شيراز در سال 1384 

را در ليگ برتر دارد و قرار است جانشين سرتن چوك در پرسپوليس شود. 
   ميلاد فخرالدينى گفت:از تيم هاى مشكى پوشان،پديده، ذوب آهن ،نفت 

تهران و نفت آبادان پيشنهاد دارم اما معلوم نيست كجا بروم؟
   عابدينى افشا كرد:گرشاسبى مدير موقت است. همه مى دانند كه گرشاسبى 

ريشه شديد استقلالى دارد و عملا   نمى تواند مدير موفقى باشد.
   با برگزارى مســابقات عصر روز دوم مرحله نخســت ليگ شنا، سرزمين 

موج هاى آبى در جايگاه نخست جدول رده بندى تيمى مرحله اول ايستاد.
   گفته مى شود كارلوس كى روش بابت قراردادش با يكى از بانك هاى كشور 

حدود يك ميليارد تومان دريافت كرده است .
   بعد از انتشار پســت مازيار ناظمى مدير روابط عمومى وزارت ورزش مبنى 
بر خبر خوب براى پرسپوليسى ها بلافاصله طرفداران استقلال به صفحه رئيس 
جمهور هجوم برده و با انتشار كامنت هاى انتقادى و بعضا تند، به اين كار واكنش 

نشان دادند.
   پس از تماس هاى مكــرر عنايتى، حضور صنوبرى در ســياه جامگان  

قطعى شد. 

قاتل استقلال 
هم سرباز شد

ورزش:گويا موضوع خدمت سربازى، علاوه بر فوتبال ايران، در 
كشورهاى ديگر نيز قسمتى از معادلات ورزشى را به خود اختصاص 

مى دهد. 
چند روز پيش شنيده بوديم عمرعبدالرحمن، ستاره فوتبال امارات مورد 
توجه مسئولان تيم الهلال عربستان قرار گرفته تا طى قراردادى به عضويت 
تيم دوم ليگ قهرمانان آســيا در بيايد. اين موضوع كه قطعيت فراوانى 
يافته بود گويا اكنون به دليل خدمت ســربازى عمورى، دستخوش 

تغييراتى خواهد شد.
روزنامه 24 امــارات در اين باره آورده اســت كه عمورى به 

دليل اينكه سرباز است فعلا نمى تواند به پيشنهادات 
خارجى خود فكر كند.

جلسه
 حضورى جبارى 
و نماينده استقلال

ورزش: مجتبى جبارى و نماينده باشگاه استقلال براى حل مشكلات 
پيش آمده، روز چهارشنبه در كميته تعيين وضعيت بازيكنان فدراسيون 

حاضر مى شوند.
بعد از آنكه كميته تعيين وضعيت بازيكنان فدراســيون فوتبال قرارداد 
كامل مجتبى جبارى را دريافت و بررسى كرد، مقرر شد تا اين بازيكن به 
همراه نماينده باشگاه استقلال در جلسه اى حاضر شده و به بعضى از 

ابهامات پاسخ دهند.
قرار اســت اين جلســه روز چهارشــنبه اين هفته با 

حضــور جبارى و نماينده باشــگاه اســتقلال 
برگزار شود.

فوتبال 
ساحلى بين المللى برزيل

 پارس جنوبى فيناليست شد
ورزش: ديروز در ادامه مسابقات بين المللى فوتبال ساحلى 

كه در «سائوپائولو» برزيل و با حضور هشت باشگاه برتر جهان در 
حال برگزارى اســت، تيم پارس جنوبى قهرمان ليگ ايران به مصاف 

فلامينگو برزيل رفت و در پايان ديدارى تماشايى و پربرخورد به پيروزى 
6 بر 4 دست يافت.

با اين اوصاف نماينده شايسته ايران با 6 امتياز و به عنوان تيم نخست گروه 
B راهى ديدار پايانى شد و امروز براى كسب مقام قهرمانى به مصاف تيم 

نخست گروه A مى رود.
نماينده ايران در دو ديدار قبلى مرحله گروهى خود با حساب 7 

بر 6 مغلوب لوانته اسپانيا شد و سپس 8 بر 4 «روساريو 
سنترال» آرژانتين را شكست داد.
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پس ازكسب قهرمانى و آقاى گلى جام حذفى قزاقستان
حسين طيبى : تلاشم اين است كه بيشتر ديده شوم

حميدرضا خداشناس: تيم فوتسال غيرت قزاقستان با حضور ستاره 
ايرانى خود  جمعه شب به قهرمانى جام حذفى قزاقستان دست يافت و 
ملى پوش فوتسال كشورمان هم آقاى گل اين رقابت ها شد.اين تيم در 
ديدار فينال رقابت هاى جام حذفى قزاقستان، موفق شد با نتيجه 3  بر 
صفر مقابل تيم آيت به پيروزى دست يابد و جام قهرمانى اين مسابقات 
را بالاى سر ببرد.حسين طيبى يكى از گل هاى تيمش را به ثمر رساند. 
طيبى با اين گل با 11 گل زده، عنوان آقاى گلى اين رقابت ها را به همراه 

بازيكن برزيلى آكتوبه به صورت مشترك كسب كرد.
لژيونر فوتسال كشورمان در گفت و گو با قدس گفت: بسيار خوشحال 
هستم كه توانستم اين عنوان را بدست آورم؛ چرا كه كسب اين عنوان 
در ميان ملى پوشان برزيلى،پرتغالى و .... كه در باشگاه هاى قزاقستان 
بازى مى كنند بسيار سخت است. حسين طيبى كه اين روزها يكى 
از مهره هاى اصلى غيرت به شمار مى آيد و گل هاى حساسى را در 
ليگ قزاقستان براى اين تيم به ثمر مى رساند با اشاره به اينكه سال 
گذشته نيز توانسته بود عنوان قهرمانى را در جام حذفى تصاحب كند، 
اظهار داشت: جام حذفى قزاقستان از لحاظ كيفيت چيزى كمتر از 
ليگ اين كشور نيست و همه تيم هاى خوب ليگ قزاقستان نيز در 
اين رقابت ها حضور دارند و كسب عنوان قهرمانى در اين جام به نظر 

بنده به مراتب سخت تر از ليگ اين كشور است.
ملى پوش فوتسال كشورمان با بيان اينكه اميدوارم نماينده خوبى 
براى فوتسال كشورم در اروپا باشم، افزود: بنده افتخار مى كنم كه به 

عنوان يك ايرانى توانستم اين عنوان را كسب كنم. با توجه به اينكه 
غيرت يكى از تيم هاى سرشــناس اروپا و جهان به حساب مى آيد 
همه تلاشم اين است كه اينجا ديده شوم و در برابر بزرگان فوتسال 
دنيا به عنوان يك ايرانى نام كشورم را بر سر زبان ها بيندازم و بتوانم 

پس از اين نيز براى ايران عزيز افتخار آفرينى كنم.

حميدرضاعرب: خريد حســن بيت ســعيد را بايد يكى از 
ناموفق ترين خريدهاى تاريخ باشــگاه استقلال ناميد. انتقالى 
كه به رغم سروصداى بسيارى ثمره اى براى باشگاه استقلال 
نداشت. بيت سعيد قرار بود در استقلال به يك گلزن قهار بدل 
شود. يا دست كم بازيكنى كه در گلســازى تبحرش را به رخ 
بكشد اما حسن بيت سعيد در نيم فصل حضور خود در استقلال 
هيچ كار شاقى انجام نداد و در نهايت استقلال را با كارنامه اى 
ضعيف و ملال آورترك كرد. بيت سعيد بابت نيم فصل حضور 
خود در استقلال مبلغ 400 ميليون تومان يعنى به تقريب 30 
درصد ازتوافق يك ميليارد و سيصد اوليه را دريافت كرد. حالا 
استقلالى ها اميدوارند به جاى بيت سعيد بازيكن جديدى را 

به خدمت بگيرند. البته به طور اتوماتيــك وار دو بازيكن بايد 
از فهرســت نيم فصل دوم خارج شــوند تا جا براى بازگشت 
بهنام برزاى و محسن كريمى باز شود. به نظر مى رسد دومين 
بازيكنى كه از ليست استقلال كنار گذاشته خواهد شد مجتبى 
جبارى است. هرچند كه زمزمه هايى هم مبنى بر جدايى مهدى 
رحمتى از استقلال شنيده مى شود. دروازه بانى كه شرايط نا به 
سامانى در استقلال دارد. اگر رحمتى هم جدا شود آنگاه تعداد 
جداشده هاى اســتقلال در نيم فصل به عدد3 مى رسد كه در 
اين صورت جا براى جذب يك مهاجم خارجى هم باز مى شود. 
گفته مى شود بازيكنى از كشور جامائيكا كه وينفرد شفر روى 

آن شناخت دارد مد نظر آبى ها است. 

بيت سعيد رضايت گرفت و رفت
400ميليون براى صفر پاس گل، صفر  گل زده انتخابات كميته ملى المپيك 

صالحى اميرى دست وزارت را 
در پوست گردو مى گذارد؟ 

ورزش:  روز دوشــنبه 20 آذرماه هيئت اجرايى 
در نشست عصر خود كارشناسان خبره را معرفى 
كرد و همين موضوع سرآغاز ابهامات و جنجال ها 
در خصوص انتخابات كميته ملى المپيك شــد؛ 
از انصراف برخى كارشناســان گرفته تا دخالت 
مســتقيم وزارت ورزش. هميــن موضوع باعث 
شد تا صحبت هايى نيز در خصوص كناره گيرى 
صالحى اميرى شنيده شــود، هر چند وى هنوز 
هيچ اظهار نظر رســمى در اين خصوص نداشته 

است.
در همان ابتــدا عاطفه اســلاميان كناره گيرى 
كرد تا ميترا نورى جايگزين شــود. فشــارهاى 
معاونت بانــوان وزارت ورزش نيــز در خصوص 
كناره گيرى نورى كارساز نشد تا با حمايت كميته 
ملى المپيك ميترا نــورى همچنان عضو مجمع 
باقى بماند، اما آنچه در اين يكى دو روز تعجب آور 

بود، شايعه انصراف صالحى اميرى است.
رياســت، دبير كلى و خزانــه دارى كميته ملى 
المپيك شغل محسوب مى شــود و نامزدها بايد 
در صورت كسب رأى لازم از شــغل قبلى خود 
استعفا كنند بنابراين صالحى اميرى در صورتى 
كه براى رياست كميته اقدام كند - كه البته هدف 
از معرفى وى رياست كميته است - بايد در صورت 
كسب رأى از شهردارى استعفا دهد اين در حالى 
است كه نجفى اعلام كرده صالحى اميرى تمايلى 
براى كناره گيرى از پســت خود در شــهردارى 

تهران ندارد.
صالحى اميرى تا امروز در اين خصوص ســكوت 
كرده و ترجيح داده تا ماجرا را با چراغ خاموش و 
در پشت پرده حل كند چه آنكه همه مى دانند كه 
اين چهره بانفوذ سياسى تا چه اندازه به حضور در 

بدنه ورزش  و مديريت ورزشى علاقمند است.
انتخابات كميته ملى المپيك 25 دى ماه برگزار 
مى شود و ثبت نام از نامزدها نيز روزهاى 2 تا 15 

دى انجام مى شود.

چراغ سبز مورينيو به فروش 
ستارگان يونايتد

اسكاى اســپورتس: در حالى كه اين روزها شايعات مبنى بر 
احتمال خروج هنريك مخيتاريان ستاره ارمنى منچستريونايتد 
از اين تيم به گوش مى رســد، ژوزه مورينيو سرمربى شياطين 
سرخ تاكيد كرد هر بازيكنى قيمت مخصوص به خودش را دارد. 
مورينيو مى گويد: «رويكرد من در مربيگرى اينگونه است كه هر 
بازيكنى قيمت مخصوص به خودش را دارد. اگر بازيكنى از بودن 
در تيم من خوشحال نيست يا از طرف باشگاهى قيمتى براى او 
پيشنهاد مى شــود كه به نظر ما رقم خوبى است من نه نخواهم 
گفت. همانطور كه در يكى دو فصل گذشــته به فروش مورگان 

اشنايدرلين به اورتون و ممفيس ديپاى به ليون نه نگفتم.»

عدم حضور رونالدو و مسى در 
بين 10 ورزشكار ثروتمند تاريخ 

ورزش: نشريه فوربز 25 ورزشكار ثروتمند تاريخ را منتشر كرد كه در 
رتبه هاى بالاى آن ستارگان كنونى فوتبال جهان حضور ندارند. اين 
در حالى است كه مايكل جردن بسكتباليست افسانه اى آمريكايى 
در صدر قرار گرفته است. او در اين طبقه بندى با 1.85 ميليارد دلار 
تا سال 2017 ثروتمندترين ورزشكار تاريخ است. گلف باز مشهور 
آمريكايى يعنى تايگر وودز با 1.7 ميليارد دلار در رده دوم قرار گرفته و 
آرنولد پالمر، ديگر گلف باز آمريكايى نيز با 1.4 ميليارد دلار سوم است. 
 در اين رده بندى ديويد بكام با 800 ميليون دلار در جايگاه هشتم 
قرار دارد و بهترين فوتباليست اين ليست است؛ كريستيانو رونالدو 
ستاره پرتغالى رئال مادريد با 725 ميليون دلار در رده دوازدهم قرار 
گرفته و ليونل مسى ستاره آرژانتينى بارسلونا نيز با 600 ميليون دلار 
در جايگاه شانزدهم است كه 3 فوتباليستى هستند كه در بين 25 

ورزشكار ثروتمند جهان قرار دارند.

لواندوفسكى براى چلسى عالى 
خواهد بود

اسپورتينگ بت: مربــى و بازيكن ســابق چلسى معتقد است، 
روبرت لواندوفسكى، ماشين گلزنى بايرن مونيخ بهترين گزينه 
خريد براى شــيرهاى لندن خواهد بــود. رى ويلكينز مى گويد: 
«باشــگاه هايى مثل چلسى يا ديگر باشــگاه هاى بزرگ دائما به 
دنبال خريد بازيكنانى در حد و اندازه درخشش در ليگ قهرمانان 
هستند. به همين دليل بسيارى از تيم ها به سراغ ستارگان ديگر 
تيم هاى اين ليگ مى رونــد كه در مراحل ابتدايــى اروپا حذف 
مى شوند. براى چلسى بســيار عالى بود اگر بايرن مونيخ خيلى 
زود حذف مى شد و مى توانستند روبرت لواندوفسكى را به لندن 
بياورند؛ البته فكر نمى كنم چنين اتفاقى بيفتد. در نقل وانتقالات 
اين روزها، براى خريد چنيــن بازيكنى بايد از جيب خود الماس 

خارج كرده و به باشگاه مقابل پيشنهاد دهيد!

گزارش ويژه

رضايى : كريمى بى شك طلا 
مى گرفت

عليرضا رضايى ،سرمربى تيم ملى كشتى اميد كشورمان نيز كه 
به همراه عليرضا كريمى در مشهد حضور داشت در مورد اينكه 
شرايط او براى كسب مدال در مسابقات جهانى چگونه بود به 
خبرنگار ما گفت: به اعتقاد من و همه آنهايى كه عليرضا كريمى 
را ديده اند و مى شناسند او شايسته ترين كشتى گير مسابقات 
براى كسب عنوان قهرمانى و مدال طلا بود طبق آمار و نتايجى 
كه او گرفته بود اما با توجه به شــرايطى كه براى او رقم خورد و 
براى دفاع از آرمان هاى انقلاب و مردم فلسطين براى اينكه با 
كشتى گير رژيم صهيونيستى روبه رو نشود مسابقه اى كه پيش 

بود را عمدى باخت تا همچنان سربلند باقى بماند.

هديه خانواده شهيد
 مدافع حرم 

اما در حاشــيه حضور عليرضا كريمى در مشهد و در 
مجموعه تربيت بدنى آســتان قدس رضوى كوروش 
صبوريان ،مديركل ورزش و جوانان خراســان رضوى 
ضمن بيان خاطره اى از خانواده شهيد مدافع حرم جواد 
محمدى گفت: پدر و مادر شهيد محمدى روزى به دفتر 
كار من آمدند و از من خواستند كه هديه اى كه براى 
عليرضا كريمى در نظر گرفته اند را به اين كشتى گير 
تقديم كنم. هديه آنها چفيه مخصوص شهيد محمدى 
بود كه خيلى براى خانواده اش ارزشمند بود و اكنون 

آن را تقديم به پهلوان كشورمان مى كنيم.
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 جامعه/ محبوبه علی پور، مریم    
احمدی شیروان  حدود 10 روز 
گذشته از تازه ترین مصوبه شورای 
عالی بیمه رونمایی شد. مصوبه ای که بیان می کرد 
در راستای تقویت منابع صندوق های بیمه ای و 
پس از تصویب در شــورای عالی بیمه، پوشش 
بیمه ای داروهایی که امکان دریافت بدون نسخه 
نیز دارند، حذف می شود. مصوبه ای که بر اساس 
خبر رئیس سازمان غذا و دارو از ابتدای دی سال 

جاری اجرایی می شود.
اما پرسش اینجاســت که چرا باید محرومان از 

حمایت های بیمه ای محروم باشند؟
داروهــای OTC یــا داروهای بدون نســخه، 
داروهایی ســاده و معمولی هســتند که مردم 
می تواننــد آن ها را بدون تجویز پزشــک و ارائه 
نسخه از داروخانه ها تهیه کنند. داروهایی مانند 
انواع مسکن ها، آنتی هیســتامین ها و داروهای 
سرماخوردگی و استامینوفن از این دست داروها 

هستند.
دکتر محمد باقر ضیا، رئیس انجمن داروســازی 
ایــران در توضیح ایــن مصوبه بــه خبرنگار ما 
می گوید: گرچه هنوز از عملکرد وزارت بهداشت 
در این مقوله مطلع نیســتیم، اما نمی توانیم این 
مســئله را برای این حجــم از داروها بپذیریم؛ 
زیرا در بیماری هایی مانند سرماخوردگی، اغلب 
 OTC داروهای تجویــزی در گــروه داروهای
قراردارد که شامل داروهایی مانند مسکن ها و ضد 
حساسیت ها می باشد. حال آنکه بخشی از افراد 
تحت پوشــش بیمه ها افرادی با محدودیت های 
اقتصادی هستند، که مدت ها نیز هزینه دریافت 
خدمات بیمه ای را پرداخت کرده اند. پس چگونه 
می توان انتظار داشت آن ها از دریافت حمایت های 

بیمه ای در درمان خود محروم شوند؟
وی با اشاره به اینکه اغلب در برنامه های خود یا 
از این سوی بام می افتیم یا از این سو؛ می افزاید: 
چنان که در روند حمایت ها نیز شــاهد هستیم، 
زمانی در نهایت گشاده دستی عمل کرده و زمانی 
دیگــر رویه انقباضی در پیش می گیریم. اگر چه 
اجرای این برنامه می تواند مزایایی مانند صیانت 
مالی از درآمدهای سازمان بیمه داشته باشد، اما 
در مجمــوع باید در نظر گرفت که این داروها در 
معالجه بیماران لازم بوده و پزشکی که این داروها 
را تجویز کرده با آگاهی تصمیم گرفته است. در 
واقع پزشک بر ضرورت تهیه این دارو واقف بوده، 
پس چرا باید افراد کم برخوردار از این حمایت ها 

محروم باشند؟
ضیا ادامه می دهد: بــرای نظارت بر رویه تجویز 
داروها، می توان محدودیت هایی برای نوشــتن 
نســخه های مشــابه یا میزان داروهای تجویزی 
در نظر گرفت. به هر طریق باید به سیاســت ها 
و تصمیم ســازی ها با نگاه فنی و تخصصی برای 
ساماندهی به هزینه های سلامت مورد توجه قرار 
گیرد. به این ترتیب سیاست گذاران دیگر اجرای 
قانونی را که متکی بر همه یا هیچ باشد را دنبال 

نمی کنند. 
رئیس انجمن داروســازان ایران در پایان با اظهار 

گلایه از روند سیاســت گذاری های تخصصی در 
کشور، خاطر نشــان می کند: یکی از مشکلات 
برنامه ریزی در کشور برای اتخاذ تصمیمات مهم، 
اســتفاده نکردن از نظرات انجمن های تخصصی 
است. درحالی که اگر به این مقوله توجه شود به 
طور قطع سیاست ها و برنامه های تدوین شده از 
حواشی و چالش های کمتری برخوردار می شود. 
به هر روی اغلب تشــکل ها و سمن های صنفی 
و تخصصی، مجموعه های غیرانتفاعی محسوب 
می شــوند که هدفشــان صیانت از حقوق مردم 

است.

 مصوبه ای که هیچ سودی برای مردم 
و پزشکان ندارد

بر اساس این مصوبه داروهای معمولی از پوشش 
بیمه ای حذف شده و اعتبار پوشش بیمه ای این 
داروها برای داروهای دیگر که مورد نیاز بیماران 
خــاص، مزمن و ســخت درمان اســت، هزینه 
می شــود. اما به گفته غلامرضــا اصغری، رئیس 
ســازمان غذا و دارو کل اعتبار بیمه ای داروهای 
بدون نسخه، رقم زیادی نیســت و حدود 140 

میلیارد تومان است.
پس تنها می توان دل خوش به این بود که انتقال 
اعتبار برای کمک به حمایت از داروهای بیماران 

سخت درمان، خبر خوبی است.
دبیر شــورای عالی نظام پزشکی کشور با انتقاد 
شدید از این مصوبه به خبرنگار ما توضیح می دهد: 
آزاد شدن داروها و تحت پوشش قرار نگرفتن در 
بیمه هــا آن هم به دلیل کم شــدن هزینه های 
سازمان بیمه گر، عوارض شدیدی برای سلامت به 
 OTC همراه دارد. اینکه دارویی به عنوان داروی
یا دارویی آزاد و بدون نســخه شناخته می شود، 

دلیل خوبی نیست که سازمان بیمه گر هم آن را 
از فهرست تعهداتش خارج کند.

دکتر محسن مصلحی به فرهنگ مصرف دارو در 
کشور اشاره کرده و می گوید: برای مصرف دارو در 
کشور نیاز به فرهنگسازی زیادی وجود دارد؛ چرا 
که بی رویه هر دارویی را استفاده می کنیم. البته 
با این مصوبه شرایط بدتر هم می شود. تا قبل از 
آن بیماران به پزشک یا ماما مراجعه می کردند و 
آن ها هم ممکن بود داروهایی آزاد و بدون نسخه 
تجویز کنند. اما با اجرایی شــدن آن بیماران که 
ممکن است مشــکلی به ظاهر ساده اما به واقع 
بیماری مهمی داشته باشند، به پزشک مراجعه 
نکرده و دســت به خود درمانی بزنند. مگر اینکه 
شــدت بیماری به حدی برسد که بیمار مجبور 

شود به پزشک مراجعه کند.
وی در ادامه بیــان می کند: این طرح در صورت 
اجرا معایب بزرگ و حتی جبران ناپذیری با خود 

به همراه دارد و مصرف خودســرانه داروها بشدت 
افزایــش پیدا خواهد کرد. علاوه بر آن تعداد قابل 
قبولی از بیماری ها به مراحل حادتر تبدیل خواهند 
شــد که هم برای حوزه سلامت کشور و هم برای 
حوزه درمان هزینه بسیاری با خود به همراه دارد. 
وقتی مردم یاد گرفتند برای بیماری های ســاده 
به پزشــک مراجعه نکنند و خود دارو تهیه کنند، 

هزینه های اقتصادی افزایش پیدا خواهد کرد.
مصلحــی اضافه می کند: نمی توان همه چیز را به 
اخلاق و دین گره زد. وقتی پزشــکی بیماران را با 
داروهایی ســاده و هزینه ای کم درمان می کرده، 
با این اشــتباه در قانــون او را مجبور می کنیم از 
داروهایی خارج از فهرســت داروهای آزاد درمان 
 ،OTC کند. داروهایی مشــابه با همان داروهای
اما با هزینه هایی بالاتر برای بیمار. اینجا مشاهده 
می شود این طرح که صرفاً فکری اقتصادی و فقط 
برای پایین بردن هزینه بوده، اتفاقاً بشدت افزایش 
پیدا کرده و هزینه بســیاری ایجاد می کند. مردم 
خود برای مصرف داروها بــه داروخانه ها مراجعه 
می کنند و آن هایی هم که به پزشــکان مراجعه 
می کنند، ناخودآگاه داروهایی گرانقیمت تر دریافت 

می کنند.
دبیر شورای عالی نظام پزشکی کشور در پایان با 
ابراز نگرانی، می گوید: این اقدام نیز مانند بســیار 
اقدامات دیگری که در دهه های اخیر و بخصوص 
در این چهار سال گذشته بدون کارشناسی عمیق 
و نظرخواهی از تمام دست اندرکاران اتفاق افتاده، 
برای مــردم از نظر اقتصــادی و هم برای جامعه 

پزشکی هیچ فایده ای در بر نخواهد داشت.

 طرحی که موفق نخواهد بود
دکتر آرش طاهر قاســمي که داروساز و فعال در 

این حوزه اســت با این پیشنهاد که مدیران برای 
اجرای هر تغییری ابتدا به صورت پایلوت حتی به 
مدت یک ماه عمل کنند و پس از آن اگر رضایت 
داشتند آن را اجرایی و کشوری کنند، به خبرنگار 
قدس می گوید: به عنوان داروساز و داروخانه داری 
که با افراد و بیماران مختلف جامعه سر و کار دارم، 
پیشــنهاد می کنم بیمه ها از اول دی ماه به عنوان 
پایلوت در مراکز درمانی، به عنوان مثال بیمه تأمین 
اجتماعی در درمانگاه های خود ایــن داروها را از 
فهرست بیمه خارج کرده و به صورت رایگان آن ها 
را به بیمه شده ها ارائه نکنند. یا بیمه سلامت این 
داروها را در تمام مراکز دانشــگاهی و دولتی خود 
به صورت غیر بیمه حســاب کرده و یا از فهرست 
داروهای خود حذف کند. همچنین نیروهای مسلح 
در درمانگاه های خود این داروها را غیر بیمه یا آزاد 

حساب کند تا بازخورد مردم را مشاهده کنیم.
وی می افزاید: شاید در نگاه اول فکر خروج داروها 
از تعهد بیمه ها مشکل خاصی را ایجاد نکند، اما در 
حقیقت این موضوع ســناریویی است تا مطالبات 
داروخانه هــا را از ســازمان های بیمه چندین ماه 
عقب تر بینــدازد تا بعد یک یک هدف های خود را 
پیاده کنند. این فقط یکی از آن اهداف اســت. با 
این حال درخواست می کنیم آن را از مراکز خود 
شروع کنند؛ چرا که مسئولان ما در ابراز پشیمانی 
یدی طولانی دارند. اگر بازخورد اجرای این طرح 
در میان مردم خوب بود، آن را در کشــور اجرایی 
کنند که البته شک نداریم این طرح، طرحی موفق 
نخواهد بود.حمایت های بیمه ای تأثیر اقتصادی و 
روانی دارنددر حالی که کمتر از یک هفته با اجرای 
این مصوبه فاصله داریم، اعتراضاتی نیز از خانه ملت 

به گوش می رسد.
دکتر مســعود رضایی، عضو کمیسیون اجتماعی 
مجلس شورای اسلامی در این خصوص به خبرنگار 
ما می گوید: در ظاهر شاید این قانون مزایا و منافعی 
برای ســلامت کشور داشته باشــد؛ به طوری که 
دسترســی به این گونه داروها براحتی و سهولت 
بیشــتری صورت بگیرد، اما باید توجه داشت که 
راحتی همواره به معنای مطلوبیت نیست. همچنین 
باید توجه داشــت مصرف این گونــه داروها روند 
دوگانه ای در جامعــه دارد. چنان که اگر با تجویز 
پزشــک صورت بگیرد، ضابطه مند و سامان یافته 

استفاده می شود.
 در حالی که اگر آزادانه در دســترس قرار بگیرد، 
می تواند به لحاظ درمانی، بدرستی مصرف نشده 
و عوارضی هم داشــته باشد.نماینده مردم شیراز 
در مجلس شورای اسلامی تأکید می کند: از آنجا 
که بخش زیادی از افراد تحت پوشش بیمه ها را 
گروه های کم برخوردار تشکیل می دهند، تغییر 
در نحوه حمایت های بیمــه ای و تحمیل حتی 
هزینه های اندک به این افــراد می تواند در روند 

معیشت و زندگی آن ها اثرگذار باشد.
 از ایــن رو بــه دلیل فراوانی مصــرف این گونه 
داروهــا در جامعه، حمایت هــای بیمه ای علاوه 
بر اثرگذاری اش در مســائل اقتصادی افراد تحت 
پوشش بیمه ها، به لحاظ روانی نیز بر آن ها تأثیر 

خواهد گذاشت.

حذف پوشش بیمه ای داروهای بدون نسخه از اول دی ماه

چتر حمایت دارویی از محرومان کوچک تر می شود
یکشنبه 26 آذر 1396
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روزنــــامــــه  صـــبــح  ایـــــران

جامعه

آنچه می خوانید  

بخش زیادی از افراد تحت پوشش 
بیمه ها را گروه هــای کم برخوردار 
تشــکیل می دهند، تغییر در نحوه 
حمایت هــای بیمه ای و تحمیل حتی 
هزینه هــای انــدک به ایــن افراد 
می تواند در روند معیشت و زندگی 
آن ها اثرگذار باشــد. مصوبه اخیر 
شــورای عالــی بیمــه در خصوص 
حذف پوشــش بیمــه ای داروهایی 
که امکان دریافت بدون نسخه نیز 
دارند تاثیــرات جبران ناپذیری بر 

گروه های محروم خواهد داشت

اخذ جرایم برای پرکردن صندوق دولت!
روزی دلقکی که در دربار خلیفه هارون الرشــید خدمت می کرد و او را 
می خنداند- و شــاید همان »ابونواس« شاعر معروف که اجازه داشت با 
خود خلیفه هارون الرشید شوخی کند- نزد خلیفه آمد. ابونواس مانند 
اغلب شاعران بسیار خراج و بخشنده بود. همیشه مهمان داشت.سفره اش 
گسترده بود. چهار زن عقدی و 12 کنیز داشت و پیوسته مقروض بود. 
خلیفه پرســید: آیا شعر تازه ای سروده ای؟ قطعه و غزل یا قصیده ای؟ او 
گفت: به خدا آن قدر در تنگی معیشــت گرفتارم که نای و توان قصیده 
سرودن ندارم. اگر میسر است، دستور فرمایید، مبالغی به حقوق ماهانه 
من افزوده شــود تا بتوانم از عهده  معاش همسران و کنیزان و فرزندان 
خــود برآیم.هارون گفت: ای بدذات عیاش مفتخــوار؛ حقوق و مواجب 
بدون قصیده مدحیه نمی شود. اساساً خزانه به علت جنگ های اخیر ما 
با رومیان دچار کمبود وجوه شده و من نمی توانم حقوق و مواجب تو را 
بیفزایم. فکری بکن که چه شغلی به تو بدهم؟ ابونواس فکر کرد و گفت: 
من برای خود پست و مقام تازه ای می تراشم و بابت آن از طریق جریمه 
کردن مــردم به حقوق و مواجب خود خواهم افزود. قربان به من اجازه 
دهید در دارالخلافه حضرت خلیفه و شهر بغداد گردش کنم و هر کس 
را که عیبی مادرزادی یا غیرمادرزادی داشــت، جریمه اش کنم و کسور 

مخارج زندگی خود را تأمین کنم.
خلیفه خندید و چون ابونواس را دوست می داشت و گزارش های خلافی 
را که درباره او می رســید، نادیده می گرفت، دســتور داد، کاتب بیاید و 
فرمانی بنویســد که هر کسی عیب و نقصی داشت چه مادرزادی و چه 
غیره، مبلغی جریمه شــود و ابونواس حق دارد، مجازات جریمه را نقداً 

دریافت کند.
به محض اینکه فرمان امضا شــد، ابونواس دست برده، ریش خلیفه را 
گرفــت و گفت : از خود عالی حضرت آغاز می کنم. دیروز که در محضر 
خلیفه بودیم، سر ناهار جلوی مردم چند بادگلو رها فرمودید که مخصوصاً 
جلوی سفرای ترکستان و حبشه و هند بد و بی ادبانه بود. بعد هم که دراز 
کشیدید و استراحت فرمودید، خروپف زیادی کردید که باید هر دو عیب 
را برطرف کنید. بنابراین التفات فرموده، دو ســکه طلا مرحمت کنید. 

خلیفه خندید و دستور داد دو سکه به او بدهند.
ابونــواس راه افتــاد. جلوی در، یقه حاجب باشــی را گرفت و گفت: تو 
هم گوژپشت هســتی، هم چلاق. چرا در خانه نمی نشینی؟ واقعاً مایه 
آبروریزی است که حاجب دربار این دو عیب را داشته باشد. از تالار که 
خارج شد، فرمانده کشیک چیان با او سلام و احوالپرسی کرد. یک چشم 

او بر اثر جنگ با خوارج کور شده بود.
 او را هم مانند حاجب باشی جریمه کرد و نقداً مبالغ جریمه را که بابت 
هر عیب یک سکه طلای سرخ بود، گرفت. سپهسالار لشکریان وارد شد. 
ابونواس با او روبوسی کرد و متوجه شد، دهان آن مرد بسیار بونیاک است. 

بر او هم عیب گرفت و جریمه اش را دریافت کرد.
آن روز ابونــواس در خیابان ها و کلات بغداد می چرخید و هر کس را به 
گونه ای مواخذه و جریمه کرد و هر کس پول نقد نداشت، او را به دکان 
و حجره و صرافی آشنای خود حواله می داد. او می رفت و یک دینار طلا 

را جریمه می کرد.
عایدی او در آن روز حدود 30 سکه طلای ناب شد و سرحال و شنگول 
به خانه رفت.روزهای بعد نیز در خیابان ها و بازارها و کلات شهر می گشت 
و از مغــازه دار و طواف و میوه فروش و قصاب و نجار به بهانه هایی تلکه 
می کــرد. آخر ماه درآمد او به حدود 250 دینار رســید و وقتی خدمت 
خلیفه رسید، چون خیالش از نظر معاش آسوده شده بود، قصیده بلند 
بالایی در وصف خلیفه عادل سروده و به عرض رساند که مورد تمجید 
قرار گرفت.هرکس کچل، کور، نیمه کور، ناشــنوا، مصدوم، مجروح، از 
یــک پا کوتاه، دهان بویناک، سکســکه زن و یا بادگلو درکن بود، مورد 
جریمه و اخذ جرایم و عوارض واقع شد و بالاخره ابونواس توانست، تمام 
بدهی های خود را بدهد و سه کنیز زیبای رامشگر خنیاگر خواننده هم 
خریداری کند و کرجی بزرگی خریداری کرد که شب ها با خاصان در آن 
می نشست و روی دجله جولان می داد.مبالغی که در بودجه سال آینده 
کابینه دولت پیش بینی شده، شباهت زیادی به جریمه تراشی مرحوم 
ابونواس دارد.دولت در نظر دارد، یارانه 30 یا 20 میلیون ایرانی را حذف 
کند، عوارض ســفر به خارج را در حالی که در دین اسلام به مسلمانان 
ســفر کردن لازم توصیه و شمرده شده به صورت جریمه های مضاعف 
افزوده، بر مشمولانی که به دلایل مختلف نتوانسته اند، خدمت سربازی را 
انجام بدهند، جرایم سنگین وضع کرده اند. تا توانسته اند، مردم را در تنگنا 

گذاشته اند. میلیاردها تومان خرج اتینا می شود.
 میلیاردها تومان صرف حقوق می شــود. حقوق خودی ها کمتر از 10 
میلیون تومان نیســت و معمولاً بالای 15 میلیون تا 20 میلیون و 25 

میلیون تومان است.
تکلیف بدهکاران چند صد میلیارد و چند هزار میلیارد تومانی به بانک ها 
روشن نمی شود. همه معتقدند، پرداخت حقوق نجومی ادامه دارد. هر روز 
مقام تازه ای مخصوصاً به عنوان مشاور در ساختار دولت خلق می شود و به 

عزیزان چندین میلیون تومان حقوق پرداخت می شود.
 تعداد زیادی سفارتخانه در ممالکی که هیچ رابطه خاصی با آنان نداریم 
و می توان یک سفیر را به عنوان سفیر آکردیته در چند کشور منصوب 

کرد، دایر است.
مالیات بر ارزش افزوده از چلو خورش قیمه بادمجان و چلوکباب کوبیده و 
هلیم و کله پاچه اخذ می شود و باز خزانه مملکت خالی است. دولت با مردم 
روراست و صاف و صادق نیست. هیچ کس نمی داند، آمریکا چند میلیارد 

دلار پول ما را برگردانده است.
هر روز بازنشســتگان و کارگران بیکار شــده، جلوی ریاست جمهوری و 
مجلس و سازمان بازنشستگی اجتماع می کنند. بعد دولت در این بی پولی 
صد میلیارد تومان بدهی دو باشگاه ورزشی را پرداخت می کند. تلویزیون به 
یک فوتبالیست پرتغالی 10 هزار یورو حق مصاحبه می دهد. همه این کارها 

وقتی بجاست که مملکت دچار این بحران مالی نباشد.
 من نمی دانم چــرا دولت به نمایندگان خدمت منقضی مجلس به جای 
اینکه وامی بدهد تا بروند در کارهای صنعتی و کشــاورزی ایجاد اشتغال 
و تولید کنند، مرتباً در وزارتخانه ها پســت های مشاور می دهد!مگر دولت 
چقدر مشاور می خواهد؟ دولت مرتباً نان خور اضافه می کند و مرتباً از مردم 
می خواهد، کسور صندوق خزانه را پر کنند و از عهده از اینهمه حقوقی بگیر 
دولت برآیند. به هر ترتیب این مالیات ها و عوارض که مرتباً اضافه می شود، 

مرا یاد ابونواس می اندازد و عایداتی که کسب می کرد.

3000737274
 سامـانـه پیـامکـی
 صـفـحه اجـتماعی

 انتقادها، پیشنهادها و ایده های خود را از طریق  این پیامک 
به گروه اجتماعی ارسال فرمایید.

جامعه/ محبوبه علی پور: هرساله 150 هزار میلیارد تومان 
صرف هزینه های مستقیم و غیر مستقیم مبارزه با قاچاق مواد 
مخدر در کشــور می شود.وزیر کشور با اشــاره به این مطلب 
در چهارمیــن همایــش منطقه ای صیانت و گفتمان ســازی 
اجتماعی شدن مبارزه با موادمخدر، افزود: بنابر تأکیدات رهبر 
معظــم انقلاب موضوع مواد مخدر و اعتیاد در اولویت مدیریت 
آسیب های اجتماعی اســت.بنابراین ریشه ها و دلایل به وجود 
آمدن اعتیاد و حوزه های تأثیرگذار در شــیوع این پدیده باید 
مورد توجه قرار گیرد.عبد الرضا رحمانی فضلی، در ادامه افزود: 
گرچه طی ســال های اخیر به صورت کمی شاهد تلاش های 
بســیاری برای کاهش آســیب های مواد مخدر بوده ایم، اما به 
لحاظ کیفیت حرکت منســجم، هماهنگ و هدفداری در این 
حوزه انجام نشده اســت.رحمانی فضلی با اشاره به چهار اصل 
پیشگیری، درمان، مقابله و صیانت در موضوع مواد مخدر، ادامه 
داد: بنابر تأکیدات رهبر معظم انقلاب پیشــگیری جدی ترین 

اصل در مدیریت آسیب های مواد مخدر می باشد، بنابراین تمام 
دستگاه های متولی ملزم شده اند 50 درصد بودجه خود را به این 
مقوله اختصاص دهند. وی با بیان اینکه اجتماعی شدن در حوزه 
پیشگیری اصلی ترین وظیفه است،گفت:بنابر آمارهای جهانی 
بیش از 20 درصد کسانی که درمان می شوند، پاک نمی مانند و 
مجدد به استفاده از مواد روی می آورند. از این رو در پیشگیری 
بایــد به علل مختلف گرایش به مصرف مواد مخدر توجه کرد.

چنان که از عوامل مؤثر در این مقوله تفاوت های روان شناختی 
است که در برنامه ریزی ها باید حتی از سنین پیش از دبستان 
به آن توجه شــود. همچنین برخلاف اینکه وضعیت اقتصادی 
عامل جدی در گرایش به مصرف مواد مخدر محسوب می شود، 
بررسی ها نشــان داده بیش از57 درصد مصرف کنندگان مواد 
مخدر شــاغل بوده اند.وزیر کشور همچنین تأکید کرد: ضعف 
اعتقادی،نبــود بینش دینی وعدم پایبندی به اصول اخلاقی از 
مسائل تأثیرگذار در روی آوری به آسیب های اجتماعی به شمار 

می رود. بنابر این باید پرسید چرا نمی توانیم برای دین، فرهنگ و 
اخلاق کاربردهای اجتماعی تعریف کنیم؟ به هرروی اگر جایگاه 
انسان را به معنای واقعی کلمه بشناسیم دربرابر انسان هایی که 
دچار اعتیاد شده اند احساس مسئولیت کرده و دیگر نیازی به 
نشست و همایش در این مقوله نخواهد بود.زیرا هر کس وظایف 
اخلاقی و اعتقادی خود می داند که به دستگیری و کمک افراد 
آســیب دیده بپردازد. البته در حال حاضر نیز هرگونه تلاشی 
که در حوزه کاهش آسیب های مواد مخدر انجام می شود، قابل 
تأمل است زیرا نجات یک فرد، نجات یک ملت، نجات انسانیت 
و بشریت محسوب می شــود.وزیر کشور با تشریح عوامل مؤثر 
در روند درمان اعتیاد خاطرنشان کرد: گرچه 80 درصد درمان 
توســط مردم و بخش خصوصی انجام می شود، اما از مشکلات 
این  حوزه ماندگاری پایین در پاکی معتادان است و باید درمان 
را پایدار کنیم. چنان که هرساله حدود 700 هزار نفر از مجموع 
مبتلایان به اعتیاد تحت درمان قرار می گیرند که با توجه به بازه 
زمانی دو ساله، نباید معتادی در کشور وجود داشته باشد، ولی 
به دلیل ناپایداری درمان، دوباره درصدی از آن ها به سوی اعتیاد 
برمی گردند. رحمانی فضلی ضمن اشاره به اینکه600 نوع ماده 
مخدرصنعتی در کشور وجود دارد، ادامه داد:حوزه امنیتی قاچاق 

مواد مخدر و درگیری های مرتبط در این زمینه نیز رشد داشته، 
به طوری که در ســال گذشته 2500 درگیری با قاچاقچیان و 
کشف 730 تن مواد مخدر انجام شده است.وی تأکید کرد:بنابر 
آمارهای سازمان های بین المللی امسال 900 تن مواد مخدر در 
افغانستان تولید می شود که این رقم سال گذشته به 4500 تن 
می رسید. این در حالی است که یکی از مسیرهای سه گانه عبور 
این مواد، کشور ماســت. از این رو در 2300 کیلومتر مرزهای 
شرقی ایران، توانستیم موانعی برای ورود قاچاقچیان ایجاد کنیم 
و یک بخش ســخت گذر مرزی دیگر باقی است که آن را نیز 

ساماندهی خواهیم کرد. 

وزیر کشور :

مبارزه با مواد مخدر 150 هزار میلیاردتومان هزینه دارد

معاون وزیر آموزش و پرورش خبر داد       عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس: معاون بهداشت وزارت بهداشت: در نشست فقر اعلام شد

وزارت بهداشت باید تصدی گری 
حوزه سلامت را رها کند

پیشنهاد ۲۵ بنز به مدیران 
مدارس توسط یک مؤسسه کنکور

 شتاب فزاینده خط فقر 
در ۶ سال گذشته

 بودجه »پزشک خانواده«
 نصف شد

خانه ملت: عضو کمیسیون بهداشت و درمان مجلس گفت: 
زمینه ساز حضور بخش خصوصی و تعاونی در حوزه سلامت 
سیاستگذاری مناسب و پرهیز هر چه بیشتر وزارت بهداشت 
از تصدی گری است.محمدامین امینی فردافزود: برای اینکه 
در این حوزه سلامت کار و تضمین کیفیت خدمات را داشته 
باشــیم می طلبد از ظرفیت بخش خصوصی و تعاونی برای 
ساخت، تجهیز و اداره بیمارستان ها بهره برد زیرا منابع دولتی 
کافی نیست.نماینده مردم ایرانشهر در مجلس دهم، افزود: 
بنابراین زمینه ساز حضور بخش خصوصی و تعاونی در حوزه 
سلامت سیاستگذاری مناسب و پرهیز هر چه بیشتر وزارت 
بهداشت از تصدی گری اســت و در کنار این موضوع باید 
خرید خدمات رقابتی بویژه راهبردی نیز در دستور کار قرار 

گیرد.

ایلنا: علی زر افشــان معاون آموزش متوسطه وزیر آموزش 
و پرورش درباره مافیای کنکور و فعالیت مؤسســاتی که با 
موضوع کنکور اقدام به ســودجویی از افراد می کنند، گفت: 
مؤسسات کنکور موجب انحراف در تعلیم و تربیت شده اند و 
مادامی که روش کنکور را تغییر ندهیم این بازار وجود دارد.
وی گفت: چند سال گذشته یکی از همین مؤسسات برای 
اینکه آموزش و پرورش با آن مؤسسه قرارداد ببندد پیشنهاد 
داده بود که 25 دستگاه بنز به مدیران مدارس بدهد. گردش 
مالی در این مؤسسات کنکور بسیار زیاد است و حتی برخی از 
موسسات معروف تبلیغشان فقط هفت میلیارد تومان هزینه 
دارد ما باید با حل کردن موضوع کنکور مافیای اقتصادی که 
به آموزش و پرورش آسیب زده را کنترل و یا جلوی فعالیت 

آن ها را بگیریم. 

فارس: یک مدرس و پژوهشگر اقتصادی گفت: طی مطالعات 
انجام شده در سال های 84 تا 94 متوسط درآمد نان آوران کم 
شده است.داوود ســوری در نشست فقر در ایران افزود: طبق 
تحلیل های انجام شده در مورد توزیع درآمد خانوارها می توان 
گفت که در روستاها و شهرها توزیع درآمد مناسب تر شده اما 
متوســط و میانگین آن کاهش یافته است. همچنین کاهش 
هزینه های خانوار نیز در این مدت ایجاد شــده و متوسط سن 
خانوار از 27/9 به 32/1 ســال رسیده است و سن سرپرستان 
خانوار نیز از 45/7 به 49/6تغییر پیدا کرده است.سوری با اشاره 
به اینکه بر اساس فقر بر مبنای درآمد و هزینه خانوار در طول 
سال های عنوان شده، فقر روند فزاینده ای داشته، گفت: از سال 
90 به بعد فقر شتاب بیشتری گرفته، در حالی که نابرابری در 

جامعه کاهش یافته است.

ایسنا: معاون بهداشت وزارت بهداشت ضمن گلایه از نصف 
شدن بودجه برنامه پزشــک خانواده در لایحه بودجه سال 
97، گفت: علی رغم اینکه انتظار دارند بتوانیم برنامه پزشک 
خانواده و نظــام ارجاع را اجرا کــرده و پرونده الکترونیک 
سلامت را مستقر کنیم، اما اعتبارمان را نسبت به سال 95 
نصف کرده اند. دکتر علیرضا رئیســی درباره اعتبارات حوزه 
بهداشت در لایحه بودجه سال 97، گفت: در سال 95 اعتبار 
ما در بحث پزشــک خانواده شهری بالغ بر 2000 میلیارد 
تومان بود که این اعتبــار از محل یک درصد ارزش افزوده 
تأمین می شــود. متأسفانه این اعتبار در سال 96 نصف شد 
و به حدود 1000 میلیارد تومان رســید. تاکنون هم که در 
اواخر آذر هســتیم، کمتر از 30 درصد همین اعتبار را به ما 

تخصیص داده اند.
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*خسرو معتضد
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